
انتخاب سخت دموکرات ها پس از 
رسوایی بایدن 

 دوراهی اخلاق و 
سیاست 

مسئولان شاد

چند ماهی می شود که خانه ی ما، یعنی زمین درگیر 
شده است.  ویروس  کرونا  نام  به  کوچکی  موجود 
را  جهانی  معادلات  تمام  که  منحوس  ویروسی 
بهم ریخته و قدرت و مدیریت جهانی را به چالش 
تا  گشته  بحرانی  به  تبدیل   19 کوئید  کشیده است. 
بگذارد  آزمایش  به  را  قدرت  سردمداران  مدیریت 
بی شک کشور  بکشد.  رخ مان  به  مارا  و ضعف های 

ماهم ازین جریان مستثنا نبوده و ...

 هواشناسی نسبت به آبگرفتگی 
معابر و سیلابی شدن مسیل ها در 

خراسان رضوی هشدار داد:

آبگرفتگی های بهاری

کاریکاتورهای جهانی با 
رنگ و بوی ایرانی

آثار هنرمند مشهدی در صفحه رسمی 
اینستاگرام انتشار یافت

محدودیت منابع 
مدیریت موانع

به منظور توزیع عادلانه منابع حمایتی در 
جبران خسارت های ناشی از شیوع کرونا، 

 هدفمندسازی و مدیریت 
نقش اساسی دارد

علم الهدی با بیان توضیحاتی در رابطه با 
ویروس کرونا؛

نمی شود با بستن حرم و 
مسجد قصه تمام شود

در دل های رضا حقیقی در لایو بادامکی:

تنها کسی که سوخت 
من بودم

تحلیل روز

سرمقاله

گزارش ویژه

گفت وگوی ویژه

گزارش روز

در این شماره می خوانید
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کرونایی روزهای  در  تدریس  از  امروز   صبح  متفاوت  روایت  

عاشقی الفبای 
تبادکان  محروم  منطقه  و  افتاده  دور  روستاهای  از  یکی  در  کاوه  شهید  دبیرستان  و  سازندگان  هنرستان  ادبیات  دبیر  سراغ  به  معلم  روز  بهانه  به   

دانش آموزان  تعلیم  او  شدند  قرنطینه  خانه  در  خود،  جان  حفظ  و  کرونا  بخاطر  همه  که  روزهایی  در  را  معلم  این  روایت  تا  رفتیم   امرودک  نام  به 
از  که  می شود  دانش آموزانی  به  تدریس  مشغول  باز  فضای  در  اجتماعی  فاصله  رعایت  و  حفظ  با  و  دانسته  خود   سلامتی  از  مهم تر  را  محرومش 

هستند. بهره   بی  مجازی  آموزش  و  اینترنت 

قاسم شمسایی
سردبیر

شماره 676 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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با سلام خد مت امام عصر)عج(

قیمت پايه کل کارشناسی )ريال(توضیحاتمشخصاترديف

اجاره سالن ورزشی مرحوم ارمغان واقع در شهر جديد 1
گلبهار )صرفا« جهت ورزشهای رزمی(

مدت اجاره يکساله 
می باشد

اجاره بهاء ماهیانه مبلغ 25/000/000 ريال 
و جمعا 300/000/000 ريال

- متقاضيان شركت در فراخوان مي توانند از تاريخ انتشار اين آگهي تا پايان وقت اداري مورخ 23/ 1399/02 در 
ساعات اداري و بجز ايام تعطيل جهت دريافت اسناد فراخوان به آدرس : كيلومتر 35 جاده مشهد – قوچان. شهر 

جديد گلبهار. بلوار ابن سينا. شركت عمران شهر جديد گلبهار. واحد حقوقي و املاك مراجعه نمايند. 
- آخرين مهلت تحويل اسناد تكميل شده: پايان وقت اداري مورخ 02/24/ 1399 

- محل تحويل اســناد تكميل شده : كيلومتر 35 جاده مشهد – قوچان. شهر جديد گلبهار. بلوار ابن سينا. شركت 
عمران شهر جديد گلبهار.واحد دبيرخانه

- بازديد از موضوع فراخوان فوق از ساعت 10:00 لغايت 12:00 ايام ياد شده امكان پذير مي¬باشد.
- جلسه بازگشايي پيشنهادات : ساعت 10:00 مورخ 27/ 1399/02

آگهي فراخوان عمومي 99/01 
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خ علم الهدی با بیان توضیحاتی در رابطه با ویروس کرونا؛

نمی شود با بستن حرم و مسجد قصه 
تمام شود

امام جمعه مشهد گفت: اين ويروس از بین رفتنی نیست و مسئله تهديد اين ويروس 
تا مدتی در جامعه ما باقی است، نمی شود با حذف مسئله قصه را حل کرد، }بگويیم{ 

با بستن حرم و مسجد قصه تمام شود.
بــه گزارش صبح امروز به نقل از پايگاه اطلاع رســانی علم الهدی، در نهمین هفته 
برگزار نشــدن نماز جمعه در کشــور، آيت الله علم الهدی مطالبی پیرامون روز کارگر، 
هفته معلم و شــخصیت شناســی استاد شــهید مطهری و همچنین عوارض برخی 

تصمیمات کرونايی در قالب »پیام جمعه« ايراد کرد.
وی با اشــاره به سالروز شهادت استاد شــهید آيت الله مطهری، افزود: مرحوم استاد 
شهید مطهری از ذخاير ارزشمند اسلام بود که ابعاد وجودی و اثرگذاری اش در عرصه 
خدمت به دين بعد از گذشــته ۴1 سال از شــهادت او بیان ويژگی ها و خصوصیات 
شــخصیتی او در همه مجالس و محافل، هنوز ابعاد شخصیتی او به طور کامل مورد 

توجه قرار نگرفته است.
رخنه ماركسيست بر فضای فرهنگی دانشگاه ها

وی بیان کرد: آن روزی که اســتاد شــهید از حوزه به عنوان يک نخبه و نابغه فقه و 
فلســفه، وارد دانشگاه شد، دانشگاه در طول جريان های الحادی بود، فضای دانشگاه 
در آن روز يک فضای لامذهبی و بی دينی محض بود که با حمايت های حزب منحله 

توده، نسل جوان را تحت تبلیغات سوء مارکسیستی قرار داده بود.
امام جمعه مشــهد ادامه داد: در اين فضا، استاد شهید قدم به دانشگاه گذاشت، نفوذ 
ايشــان در جمع دانشگاهیان داســتان مفصلی دارد، در روزی که به کلی روحانیت و 
حوزه از محیط دانشــگاه انفکاک به تمام معنا داشــت، چگونه استاد بزرگوار توانست 
با مجاهدات فوق العاده ای قدم در محیط دانشــگاه بگذارد و در مدت کوتاهی، بساط 
فرهنگی مارکسیستی را از دانشگاه جمع کند، به طوری که نه تنها در دانشگاه بايکوت 

و منزوی شد بلکه جريان مارکسیست و ايده های الحادی از دانشگاه براندازی شد.
وی با اشــاره به روز معلم و کارگر، ابراز کرد: اين روز را به معلمین فداکار و کارگران 
سازنده، اثرگذار و مولد تبريک عرض می کنم، دو جريان مولد و سازنده، جريان مولد 
انسان و انسان ســازی يعنی معلم و جريان مولد اقتصاد و رشد اقتصادی يعنی کار و 

کارگری امروز به اين دو جريان تعلق دارد.
آسيب ديدن جريان تعليم و كار در جريان كرونا

نماينده ولی فقیه در خراســان رضوی ادامه داد: متأســفانه در عوارض اين ويروس 
ناپاک، اين دو جريان خیلی در کشــور لطمه خورد، هم تعلیم و آموزش و هم جريان 
اقتصاد کشــور، حوزه فعالیت عزيزان فناور کارگر در محیط کار تا اندازه ای معطل و 
متوقف شــد، مسئله تعلیم و آموزش نیز که بزرگ ترين پلکان رشد علمی کشور بود، 
متأسفانه به جريانی شبیه توقف منجر شد. آنچه مسلم است اين است که آموزش در 
فضای مجازی آموزش کامل نیست، با نکته خاصی که رهبری امسال را سال جهش 
تولید معرفی کردند جهش تولید جز با جهش علم و فناوری ممکن نیســت، متأسفانه 

اين ضعف و فرتوتی به جريان تعلیم و آموزش ما برخورد کرد.
توقف جريان آموزش حوزه و دانشگاه در سطوح عالی

وی اظهار کرد: واحدهای عملی دانشــگاه که قابل تعلیم در فضای مجازی نیســت 
و عملًا تعطیل اســت و ارائه نمی شــود، واحدهای آموزشی نیز که ارائه می شود، هم 
در حوزه و هم در دانشــگاه فوق العاده ناقص اســت؛ در حوزه با امکانات وسیعی که 
در دانشــگاه به شکل آنلاين قابل اجرا هست، قابل اجرا نیست و در شکل آفلاين نیز 
اثرگذار نیست. درس های مهم خارج فقه و اصول اصلًا درس و آموزش نیست، بحث، 
نقد و گفت وگوســت و متأســفانه در امکانات مجازی قابل اجرا نیست و همین طور 
کلاس های آموزشــی سطح بالای دانشگاه نیز جای بحث، نقد و گفت وگوست و در 

فضای آنلاين نیز به خوبی اجرا نمی شود.
خطر كرونا باقی است

وی ادامه داد: يک نکته را مردم بايد توجه کنند، کرونا تمام نشده، کی تمام می شود 
هم معلوم نیست، تا وقتی در کشورهای دنیا هست، اين ويروس ما را تهديد می کند، 
ممکن اســت فراز و نشیب داشــته باشد اما از بین رفتنی نیســت، مردم بايد بدانند 
که در زندگی خاص به ســر می برند، بايد برخی الزامــات را در زندگی، ارتباطات و 
فعالیت های اجتماعی توجه کنند وگرنه توســعه و ابتــلای عمومی و فراگیر به اين 
ويروس، براندازنده اســت. زندگی ها را از بین می برد و خانواده ها را از هم می پاشاند، 
مردم بايد توجه لازم را داشته باشند. مهم تر از مردم، مسئولان هستند که بايد بدانند 

امروز اضطرابی در مردم هست و بايد مسئولان به آن توجه داشته باشند.
توان مديريت بهداشت و درمان كشور در موضوع كرونا ثابت شد

امام جمعه مشــهد افزود: نمی شــود جريان تعلیم، آموزش و فرهنگ را متوقف کرد، 
مسئله درمان و بهداشت با سبک بسیار زيبايی مديريت شد، جريان بهداشت و درمان، 
قدرتمندی و توان مديريت درمانی کشور و مقابله با هر آسیب بیماری را ثابت کردند 
هــم با فداکاری هايشــان و هم با حذاقت کامل در مديريت بهداشــتی و درمانی اما 
مديريت کشــور، تنها مديريت بهداشت و درمان نیست، عزيزان ما در مسئولیت های 
مختلف، دولت، مجلس، قوه قضائیه و تمام عزيزانی که در کارگزاری نظام قرار دارند، 

با اين وضع می خواهند چه کنند؟
وی ابراز کرد: اين ويروس از بین رفتنی نیســت و مسئله تهديد اين ويروس تا مدتی 
در جامعه ما باقی است، نمی شود با حذف مسئله قصه را حل کرد، }بگويیم{ با بستن 
حرم و مســجد قصه تمام شود، با بســتن فعالیت های فرهنگی و اقتصادی قصه را 
تمام کنیم؛ بايد جريان روند رشــد و توســعه اقتصادی را مديريت کنیم، با اين وضع 
و کیفیــت از نظر ناتوانی فعالیت های اقتصادی و تعطیل شــدن فعالیت های علمی، 
آموزشــی و فناوری، نمی توانیم با اين کیفیت جهش تولید داشــته باشــیم و حرکت 
عظیم دانش بنیان در نســل و جامعه خود ايجاد کنیم، مســئولان بايد به فکر بیفتند، 

پروتکل های لازم را تهیه کنند و فعالیت های لازم در جای خودش انجام بگیرد.
وی گفت: بايد برنامه ريزی و پروتکل های لازم را تهیه کرد در عین اين که در مقابله 
با اين ويروس و هر آســیب جسمانی هستیم، فعالیت های خودمان و دستگاه هايمان 
در فعالیت کامل به سر ببرند، امیدواريم هم مردم ما به اين موضوع توجه کنند و هم 

عزيزان مسئول در مسئولیتشان اين واقعیت ها را ببینند.

انتخاب سخت دموکرات ها پس از رسوایی بایدن 

 دوراهی اخلاق و سیاست 
در گذشــته هرگاه که 
يا يکی  ترامپ  دونالد 
جمهوريخواهــان  از 
به آزار جنســی متهم 
چپگرايان  می شــدند، 
فعــالان  بــا  يکصــدا 
حقوق زنان، از قربانیان 
ايــن آزار هــا دفــاع و 
از راســتگرايان انتقــاد 
با  اما  حــالا  می کردند. 
جدی تر شــدن ادعای 
آزار جنسی يک زن توسط جوبايدن، ماجرا 
برعکس شــده اســت. اين بار، چپگرايان 
و برخــی فعالان سرشــناس حقوق زنان 
متهم هســتند که از قربانیان آزار جنسی 
دفــاع نمی کننــد. اين روزها جــو بايدن 
به خاطــر يک ادعای جديد آزار جنســی 
مجددا به صدر اخبار بازگشــته است. اما، 
آزار جنسی تنها دردسر اين روز های بايدن 
و دموکرات ها نیســت. جــو بايدن، رقیب 
احتمالــی دونالد ترامــپ، دو مرحله مهم 
را در انتخابات رياســت جمهوری آمريکا 
پشت سر گذاشــت که در هر دو مرحله با 
اتهامات اخلاقی مواجه شــد. مرحله اول، 
زمانی بود که بايدن وارد رقابت های درون 
حزبــی دموکرات ها شــد. دو هفته قبل از 
ورود بايدن به اين رقابت ها، هفت زن ادعا 
کردند که بايدن با آن ها رفتار نامناســب 
داشته اســت. بايدن در واکنش به ادعای 
اين زنان ويدئويی منتشــر کــرد و قول 
داد که »به فضای شــخصی افراد احترام 

بیشتری بگذارد.«
مرحلــه دوم زمانی بود کــه بايدن پس از 
برتری بر برنی ســندرز، بــه عنوان نامزد 
نهايی محتمــل حزب دموکــرات مطرح 
شد. چند روز قبل از اينکه بايدن به چنین 
جايگاهی برسد، يک زن به نام »تارا ريد« 
مدعی آزار جنســی توسط بايدن شد. ريد، 
در دهــه 1990، زمانی که بايدن ســناتور 
بود، به مدت 9 ماه کارمند دفتر بايدن بود. 
او ادعا می کند کــه در آن زمان، بايدن به 
او آزار جنسی رسانده بود. جمهوريخواهان 
و دموکرات ها در شــبکه  های اجتماعی به 
سرعت به ادعای ريد واکنش نشان دادند، 
اما اين ادعا در ابتدا مورد توجه رسانه های 
جريــان اصلی در آمريکا قرار نگرفت، ولی 
حالا که شواهد جديدی در ماجرای ريد پیدا 
شده، رسانه های عمده آمريکا به ادعای وی 
توجه بیشتری نشان می دهند. مثلا روزنامه 
نیويــورک تايمز، بــا 19 روز تاخیر، درباره 
ادعا های ريد گزارش مفصلی منتشر کرد. 

ريــد، يکی از هفت زنی بود که تقريبا يک 
سال پیش، علیه بايدن اتهامات آزار جنسی 
مطرح کرده بودنــد. اما آن زمان، جزئیات 
زيــادی درباره ادعا های خــود بیان نکرد. 
او جزئیات دقیــق و تکان دهنده ای  حالا، 
درباره آزار جنســی وی که در 1993 اتفاق 
افتــاده، به رســانه ها گفته اســت. ريد در 
انتخابات درون حزبی به برنی سندرز رای 
داده و ادعا های خــود را در گفتگو با يکی 
از روزنامه نگاران حامی ســندرز بیان کرده 
اســت. او گفته تصمیمش برای افشاگری 

علیه بايــدن هیچ ربطی بــه ديدگاه های 
سیاســی اش ندارد و ستاد انتخاباتی دونالد 
ترامپ بــا او درخصوص ادعاهايش تماس 
نگرفته است. ترامپ و ســتادش هنوز به 
طور رسمی به ادعا های ريد اشاره ای نکرده 
اند. با اين حال، واضح اســت که ترامپ از 
بدنام شــدن رقیبش خرســند و خوشحال 
اســت، خصوصا که ترامپ سابقه مناقشه 
برانگیزی در زمینه آزار جنسی رساندن به 
زنــان دارد و حالا بايدن با او در اين زمینه 
برابر شده است. برخی ناظران معتقدند که 
زنان، خصوصا کســانی که به حقوق زنان 
اهمیت می دهند، ممکن است در انتخابات 
سوم نوامبر به ترامپ رای ندهند. ترامپ و 
ستادش هم تلاش زيادی برای جذب رای 
زنان نمی کنند. آن ها بیشــتر روی مسائل 
اقتصــادی متمرکز هســتند. بايــدن، اما، 
اينطور نیســت. به طور کلی، دموکرات ها 
خود را نســبت به حقــوق مدنی و حقوق 
زنان حســاس نشــان می دهند. ولی حالا 
بعــد از ادعا های ريد، رابطــه دموکرات ها 
با زنان با چالش هايی مواجه شــده است. 
امری که در موضع آلیســا میلانو، بازيگر 
 )MeToo( »و موســس جنبش »من هم
درباره بايدن تجلی يافت. میلانو در ســال 
2017، جنبش يادشــده را بــه راه انداخت 
که هدف آن، افشــا کردن آزار های جنسی 
به زنان اســت. در انتخابــات فعلی، او از 

بايدن در مقابل ترامپ حمايت کرد. وقتی 
که ماجرای تارا ريــد پیش آمد، مجددا بر 
اين حمايت تاکید کــرد. به همین خاطر، 
بسیاری از جمهوريخواهان و برخی فعالان 
حقــوق زنان، میلانــو و دموکرات ها را به 
دورويی متهم می کنند. در اين میان برخی 
رسانه های نزديک به دموکرات ها نیز مانند 
روزنامه نیويورک تايمز متهم شده اند که در 
ماجرای ريد منصفانه عمل نکرده اند. وقتی 
ترامپ، قاضی برت کاوانا را برای عضويت 
در ديوان عالی آمريکا پیشــنهاد کرد، زنی 
به نام »کريســتین بلازی فــورد«، او را 
متهم به آزار جنسی کرد. جمهوريخواهان 
می گويند دموکرات ها و رسانه های نزديک 
به آنهــا، در ماجرای فورد، تمــام عیار از 
وی حمايت کردنــد. ولی حالا در ماجرای 
ريد ســکوت کرده و ادعا های او را ناديده 
می گیرنــد. همچنین نیويورک تايمز متهم 
شــده که عامدانه، پوشش خبری ادعا های 
ريد را به بعد از خروج سندرز از رقابت های 
انتخاباتی موکول کرده است. اين روزنامه 
در پاســخ به ايــن انتقاد گفتــه تحقیق و 
بررســی ادعا های ريد مدتی طول کشید. 
با ايــن حــال، توجیهــات دموکرات ها و 
نتوانست  تايمز  نیويورک  نظیر  رسانه هايی 
جلوی سیل انتقادات از چپگرايان را بگیرد. 
»سارا آن ماس«،يکی از زنانی که »هاروی 
واينستاين«، فیلم ســاز هالیوود، را به آزار 

جنســی متهم کرده بود، در توئیتی نوشت: 
»کريســتین بلازی فورد رفتار زننده ای از 
جانب راستگرايان ديد، تارا ريد همان رفتار 
را از جانــب چپگرايــان می بیند.« بحث و 
جدل درباره تارا ريد، جنبه ديگری هم دارد. 
دموکرات ها و فعــالان جنبش »من هم« 
نگران هستند که با انتقاد از رفتار بايدن با 
ريد، به پیروزی رقیب وی کمک کنند که 
او هم در آزار جنسی رساندن به زنان سابقه 
طولانی دارد. دموکرات ها در شرايطی سر 
اين دو راهی قــرار گرفته اند که به خاطر 
بحران کرونا، شرايط سیاسی آمريکا تغییر 
کرده و همه گروه های سیاسی در معرض 
آســیب پذيری هستند. نشــريه آمريکايی 
آتلانتیک، به تازگی در يادداشــتی به اين 
آســیب پذيری دموکرات هــا پرداخت. در 
اين يادداشــت آمده است؛ »دموکرات های 
کنگره برای مقابله با بحران کرونا و تبعات 
اقتصــادی آن، هیچ راهی جــز همکاری 
بــا دولت ترامپ ندارند. حــال، اگر در اين 
همکاری موفق شوند، اين موفقیت ممکن 
است شــانس پیروزی ترامپ در انتخابات 
سوم نوامبر را بیشتر کند. اگر دموکرات ها، 
در همکاری با ترامپ موفق نشوند، کشور 
آمريکا خســارت هايی خواهد ديد.« شايد 
بتوان گفت اين روزها دموکرات ها بیش از 
هر زمان ديگری در معرض قضاوت افکار 

عمومی آمريکا قرار گرفته اند.

دیدگاه

 سوتیتر: واضح است که ترامپ 
از بدنام شدن رقیبش خرسند 
و خوشحال است، خصوصا که 
ترامپ سابقه مناقشه برانگیزی 
در زمینه آزار جنسی رساندن 
بــه زنان دارد و حالا بایدن با او 
در این زمینه برابر شده است. 
برخی ناظران معتقدند که زنان، 
خصوصا کســانی که به حقوق 
زنان اهمیت می دهند، ممکن 
است در انتخابات سوم نوامبر 
به ترامپ رای ندهند. ترامپ و 
ستادش هم تلاش زیادی برای 
جذب رای زنان نمی کنند. آن ها 
اقتصادی  مسائل  روی  بیشتر 

متمرکز هستند

لابی برای ریاست کمیسیون ها کلید زده شد

یارکشی قالیباف از بین اصلاح طلبان 
مجلس يازدهــم جمعیت اقلیتی هــم از اصلاح طلبان و 
مستقلین دارد که می توانند در معادلات سیاسی و پارلمانی 
تاثیرگذار باشــند اما آيا تا کنون در دايره رايزنی های اين 

روزهای اصولگرايان نقشی ايفا کرده اند؟
به گزارش خبرآنلاين، می گويند »پســت ها و کرسی های 
مجلس غنايم جنگی نیســت که میان خودی ها تقســیم 
شــود« اما به نظر می رســد اصولگرايان که در انتخابات 
مجلس يازدهم فاتح میدان بودند اتفاقا بر اســاس اصول 
تقسیم غنايم جنگی به پیش رفته اند  و تلاش می کنند تا 
پیش از آنکه مجلس جديد رســما کار خود را آغاز کند، در 
پستوهايشان تکلیف رياست مجلس، رياست کمیسیون ها 
و البته رياســت مرکز پژوهش های مجلس را مشــخص 

کنند.
در اين میدان هرچند اکثريت غالب را جناح راست بدست 
دارنــد اما اقلیتی از اصلاح طلبان و مســتقلین هم حضور 
دارند که شــايد حرفشــان را نتوانند به کرسی بنشانند اما 
تعدادشان به اندازه خراب کردن بازی اصولگرايان هست 
و اگــر اختلافی به دامن اکثريت بیفتد) که در حال حاضر 
اين اختلاف نظر را می توان میــان طیف حامی قالیباف، 
پايداری ها و وزرای دولت احمدی نژاد مشــاهده کرد( نوع 
بازی اقلیت می تواند معادلات از پیش تعیین شده را بر هم 
بزند. برای همین بايد ديــد در دايره لابی ها اصولگرايان 
چقدر اين اقلیت در نظر گرفته شــده اند و اساســا برنامه 
اين تعداد اندک در مجلس برای ۴ ســال آينده چیســت 
آيا می خواهد سیاســت سکوت و سکون را پیش بگیرند يا 

در فکر تشکیل فراکسیونی کم تعداد اما پرنفوذ هستند؟
ياركشی قاليبافی ها و لابی تا مرز اصلاحات

جلســات مجازی منتخبان مجلس يازدهــم چیزی نبود 
که مخفــی بماند و از همان روزهــای اول زمزمه هايش 
مطرح شــد البته گفته می شد اين جلســات با محوريت 
مباحث اقتصادی و اولويت های مجلس يازدهم اســت اما 
همه آنچه در اين جلســات می گذشــت، فقط اين نبود و 
رايزنی هايی هم با منتخبان درباره رياست مجلس صورت 
می گرفت.»امانقلیچ شادمهر« نماينده گنبد کاووس است 
که با گرايش اصلاح طلبی توانســت راهی بهارستان شود. 
او دربــاره اينکه اصولگرايان چقــدر در جريان لابی ها و 
جلسات مجازی به سراغ اصلاح طلبان و مستقلین رفته اند 
به خبرآنلاين گفت: »ما نشست هايی را به صورت مجمع 
با آقای قالیباف و آقای حاج بابايی و ساير دوستان داشته 
ايم و حضورا خدمت آنها رســیده ايم و حضور فعالانه هم 

داريم، به خصوص در زمینه تعامل و تبادل افکار.«
او می گويد اين جلســات بیشتر حضوری بوده  و در درباره 
رياســت مجلس هم صحبت هايی شده است. البته آنطور 
که اين نماينده مجلس می گويد گويا تنها قالیباف اســت 
که عزم خود را برای رياســت جزم کرده اســت چراکه او 
می گويــد تنها هر صحبتی  هم کــه با طیف اصلاح طلب 
و اعتدالی صورت گرفته اســت درباره رياســت قالیباف 
بوده و هنوز نه جلســه ای و نه رايزنی از سوی میرسلیم و 

آقاتهرانی و ... با آنها صورت نگرفته است.

لابی برای رياست كميسيون ها و تبليغ مجازی
عادل نجــف زاده از ديگر نمايندگان مســتقل و معتدل 
مجلس يازدهم است که از لابی های مجازی اصولگرايان 
برای رياست کمیسیون ها دل پری دارد. او به خبرآنلاين 
می گويد: »يکــی از دغدغه های نماينگان شهرســتانی 
اين اســت، آدرس و لینک برخی گروه های مجازی برای 
منتخبان مجلس يازدهم فرســتاده می شود که مشخص 
نیست گردانندگان اين گروه ها چه کسانی هستند. همین 
الان که در حال صحبت کردن با شــما هســتم چندين 
گروه آن هم به نام کمیســیون ها شکل گرفته است؛ مثلا 
کمیسیون های برنامه و بودجه، کمیسیون صنايع و معادن، 

انرژی و ...«
او می گويد: » بســیاری از نماينــدگان می گويند اگر قرار 
اســت ما دراين گروه ها دغدغه های اصلی خود را مطرح 
کنیم وقتی مشــخص نیســت اين گروه ها با چه هدف و 
نیتی و از ســوی چه کســانی تشکیل شــده است عملا 
موضوعی گنگ و مبهم است که به نظرم مديريت اجرايی 
مجلس بايد نظارتی بر اين مســائل داشته باشد و به اين 
رفتارها پايان دهد چراکه ايــن گروه ها در واقع تبديل به 
محلی شــده اســت برای لابی به منظور تصاحب کرسی 

رياست کمیسیون ها.«
نجف زاده هم مانند شادمهر می گويد هرگاه بحث رياست 
مجلس مطرح شده است قالیبافی ها دست پیش را داشته اند 
و حامیان او بیشتر به سراغشان رفته اند تا موافقت آنها را با 

رای مثبت به سرهنگ اصولگرا جذب کنند.
اقليت منزوی يا اقليت پر نفوذ

هرچند تعداد اصلاح طلبان و مســتقلین در مجلس چندان 
زياد نیســت اما اين سوال مطرح می شود که همین تعداد 
اندک قرار اســت چه حرکتی را انجــام دهند؟ مثلا برای 
کرسی رياست تمايلشان به کدام سمت است و قرار است 

چه بازی را از خود نشان دهند؟
شــادمهر نماينده گنبدکاووس می گويد هنوز جلسه ای با 
نمايندگان هــم نظر خود نداشــته ايم و در اين زمینه به 
جمع بندی دست پیدا نکرديم از سوی ديگر نجف زاده هم 
می گويــد تنها از زبان خــودش می تواند صحبت کند که 
تمايل دارد چه کســی بر کرسی رياست بنشیند و از نظر 

ديگران خبری ندارد.
درســت وقتی که طیف اقلیت هنــوز حتی يک صحبت 
معمولــی با هم نداشــته اند وقتی صحبت از فراکســیون 
می شــود هر دو از لزوم تشکیل يک فراکسیون مستقل و 

پر قدرت سخن می گويند.
شادمهر درباره تشــکیل فراکســیون اقلیت می گويد: » 
صحبت می شــود اما جســته و گريخته است. اينکه يک 
صحبت جامع و کامل باشــد و بخواهیم يک فراکسیونی 

جدا داشته باشیم هنوز انجام نشده است«
به نظر می رســد حرکت تشــکیلاتی اقلیت های مجلس 
بســیار کم رنگ تر از مجلس دهم باشد و تا امروز حداقل 
آنقدر کم فروغ ظاهر شده اند که بعید است آينده درخشانی 

را در مجلس يازدهم بتوانند رقم بزنند.
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مزایا و معایب عرضه شرکت های دولتی 
در بازار سرمایه

دبیر کل کانون نهادهای ســرمايه گذاری ايران گفت: دولــت به لحاظ اقتصادی در 
تنگنای مالی قرار دارد و شــرايط بین المللی دولت نیز چندان مناسب نیست و شانس 
بازگشت به بازارهای نفت نیز برای دولت بسیار اندک است، لذا دولت به قصد تامین 
مالی و ايجاد شــفافیت تصمیم دارد هلدينگ های بزرگ مانند شستا، ايدرو و ايمیدرو 
را که ســابقه عرضه ســهام در بازار ندارند و به لحاظ تئوريک نیز چالش هايی بر سر 
راه عرضه شــان وجود دارد، در بورس عرضه کند. البته عرضه اين شرکت ها مقداری 
شفافیت ايجاد می کند و عمق بازار را افزايش می دهد. همچنین با توجه به جو روانی 
موجود در کشــور که بعضی روزها بیش از هزار میلیــارد تومان پول جديد وارد بازار 
ســرمايه شــد، اين عرضه ها می تواند ضربه گیری برای عدم تشکیل حباب در بازار 

سرمايه باشد.
به گزارش صبح امروز و به نقل از اقتصادآنلاين، ســعید اسلامی بیدگلی در خصوص 
عرضه شــرکت های دولتی و سازمان های توســعه ای در بازار سرمايه گفت: قبل از 
هرچیز بايد از جوانب مختلف اين عرضه ها بررســی کــرد. دولت به لحاظ اقتصادی 
در يک تنگنای مالی قرار دارد و شــرايط بین المللی دولت نیز چندان مناسب نبوده و 

شانس بازگشت به بازارهای نفت برای دولت بسیار اندک است.
وی با اشــاره به اين که پیش بینی کســری بودجه دولت دور از ذهن نبود، افزود: با 
شــیوع ويروس کرونا و هزينه هايی که به دولت تحمیل شــد، کسری بودجه بسیار 
بیشــتر از قبل پیش بینی می شــود. لذا دولت به دنبال راه هــای مختلفی برای تامین 
مالی و جبران اين کســری می گــردد. اين موضوع را هم نبايــد از ياد برد که طی 
ســال های گذشته فشارهايی برای  کوچکتر کردن بدنه دولت از طريق فروش سهام 
شرکت ها، روی دوش دولت بوده است. دولت های گذشته به دلايل مديريتی و طمع 
کرســی های هیات مديره تمايلی به عرضه سهام شــرکت های بزرگ خود نداشتند 
به ويژه که بخش های حاکمیتی نیز ســهام خــود را عرضه نمی کردند. در نتیجه اين 
طرح )واگذاری ســهام شرکت های دولتی( در ســال های گذشته چندان موفق نبود. 
اما در ســال 99 به خاطر مجموع فشــارها و وعده های بر زمین مانده، دولت ترجیح 
می دهد که وعده های قابل انجام خود را اجرايی کند، لذا فشار بر دولت ايجاد شده تا 

باقی مانده سهام شرکت های خود را عرضه کند.

ســعید اسلامی بیان کرد: واگذاری ها به چند دسته تقسیم می شود؛ دسته اول عرضه 
ســهام پالايشگاه ها، پتروشــیمی ها، بانک ها و بیمه ها و مجموعه های صنعتی است 
که قبلا بخش هايی از آن ها در بازارعرضه شــده و دولت باقی مانده سهام هايشان را 
نگه داشــته و درحال بنگاه داری است. دسته ديگر واگذاری که با هدف تامین مالی و 
ايجاد شفافیت اســت، فروش هلدينگ های بزرگ مانند شستا، ايدرو و ايمیدرو است 
که ســابقه عرضه سهام در بازار را نداشته و به لحاظ تئوريک نیز چالش هايی بر سر 

راه عرضه شان وجود دارد.
وی تصريح کرد: در دسته اول، شــرکت هايی که قبلا بخش هايی از سهام آن ها در 
بازار عرضه  شــده بود و به اندازه 15الی 20 درصد ســهام در اختیار دولت باقی مانده 
اســت، نهايتا با وجود اينکه شــرکت ها خصوصی شــده اند اما مديرعامل يا جزئی از 
هیات مديره توســط دولت يا دســتگاه های حاکمیتی تعیین می شــود. در مورد اين 
شــرکت ها ببايد گفت که به هرحال مشــکلات حقوقی و قانونی شان حل شده و به 
نظر می رســد بازار نیز آمادگی پذيرش سهام را دارد. حتی می توان عرضه سهام خرد 

را هم مدنظر داشت.
 اســلامی افزود: آنچه از ســهام اين شــرکت ها می ماند در قالــب طرحی با عنوان 
صندوق های قابل معامله يا »ای تی اف« های بازارســرمايه شناسايی و قرار است در 
بازار عرضه شــود. البته نگرانی هايی در شــیوه مديريت صندوق ها و تاثیرگذاری بر 
قیمت سهام شرکت ها و نوع تخفیفی که به سهامدار حقیقی داده می شود، وجود دارد. 
اگرچه يک بند در مصوبه ســران قوا و شــورای عالی بورس مبنی بر اينکه مديريت 
صندوق های قابل معامله حداکثر تا پايان برنامه ششــم توسعه بايستی نزد نهادهای 
دولتی و حاکمیتی باشــد گنجانده شده است. همانطور که می دانید ETF شرکت های 
نفتی، بانکی، بیمه ای و صنعتی عملا آماده اســت و شرکت هايی که در اختیار وزارت 
نفت، اقتصاد و صمت هســتند به صورت يک ETF به وجود آمده اند و درحال حاضر 
سهام ممتاز اين صندوق ها هنوز در دست دولت خواهد ماند. لذا چالش مديريتی اين 
شــرکت ها همچنان برقرار بوده اما چالش های عرضه سهام شان کمتر از دسته دوم 

)شرکتهايی که تا حالا عرضه سهام نداشته اند( است.
دبیر کل کانون نهادهای ســرمايه گذاری چالش های عرضه دســته دوم شرکت ها را 
قانونی و حقوقی دانســت و افزود: ظاهرا اين مشــکلات نیز تا حدودی حل شده که 
شستا توانست عرضه شود. همچنین يک سری چالش های تئوريک وجود دارد اينکه 
اساسا به نظر نمی رسد با عرضه 10 الی 15 درصدی شرکت های توسعه ای، چشم انداز 
بلندمدتی برای واگذاری کلیه امور مديريتی وجود داشــته باشد چراکه سیاست های 
کلی نظام از نظر اقتصادی و اجتماعی حول اســتراتژی  هلدينگ های مطرح، اجرايی 

می شود.
اســلامی بیدگلی افزود: دولت به قصد تامین مالی می خواهد ايمیدرو و سازمان های 
توســعه ای خود را در بورس عرضه کند. البته عرضه اين شرکت ها مقداری شفافیت 
ايجاد می کند و عمق بازار را افزايش می دهد. همچنین در جو روانی موجود در کشور 
که بعضی روزها بیش از هزار میلیارد تومان پول جديد وارد بازار سرمايه می شود اين 

عرضه ها می تواند ضربه گیری برای عدم تشکیل حباب در بازار سرمايه باشد.
وی اظهار داشــت: دولت بايد تکلیف  روشــن کند که تا چشم انداز 5 ساله)1۴0۴( 
قصد دارد که شســتا، ايمیدرو و ايدرو را به طور کامل واگذار کند يا فعلا به اندازه 10 
درصد آن را عرضه کند و ســالیان سال بار مديريت اين شرکت ها را به دوش کشد. 
اينجا اين سوال مطرح می شــود که اگر هدف از عرضه تامین مالی است چرا دولت 
شــرکت های گروه پايین تر خود را که 20 تا 35 درصد ســهم آن ها باقی مانده است 

را عرضه نمی کند.
وی معتقد اســت عرضه سهام شــرکت های بزرگ قطعا مزايايی هم دارد. به عنوان 
مثال شــرکتی مانند شســتا که تا کنون هیچ خبری از گزارش صورت های مالی آن 
نبوده، هر ســه ماه يکبار بايد صورت های مالی حسابرســی شده اش را در کدال قرار 
دهد. اگرچه ســهامدار اقلیت در بازار اســت اما همین سهامدار نیز می تواند برخی از 

نظارت ها را عهده دار باشد.

بورس

چگونه سهام عدالت خود 
را آزاد کنیم؟

مشــمولان ســهام عدالتی که کد بورســی ندارند، در صورتیکه»روش آزاد سازی مستقیم« را 
انتخاب کرده باشند، بايد در »سامانه سجام« ثبت نام کنند.

مهــدی طريحی مدير کل فناوری اطلاعات و ارتباطات ســازمان خصوصی ســازی گفت: آن 
دســته از هموطنان عزيز ســهام دار عدالت که کد بورســی ندارند، در صورتیکه »روش آزاد 
ســازی مستقیم« را انتخاب کرده باشند، می بايست متعاقباً نسبت به ثبت نام در »سامانه جامع 
ثبت اطلاعات مشــتريان )سجام(« با نشانی اينترنتی www.sejam.ir مطابق با دستورالعمل و 

فرآيندهای مربوطه نســبت به دريافت کد سجام اقدام کنند.وی ادامه افزود: در فرآيند عملیاتی 
ســامانه ســهام عدالت، پس از آنکه سهام دار وارد سامانه سهام عدالت شده و يکی از دو روش 
آزادســازی را انتخاب کند، شــماره ملی آن فرد در بانک اطلاعاتی سامانه به شیوه آزاصورتیکه 
»روش آزاد ســازی مستقیم« را انتخاب کرده باشند، می بايســت متعاقباً نسبت به ثبت نام در 
»ســامانه جامع ثبت اطلاعات مشتريان )سجام(« با نشــانی اينترنتی www.sejam.ir ذيل و 

مطابق با دستورالعمل و فرآيندهای مربوطه نسبت به دريافت کد سجام اقدام نمايند. 

محدودیت منابع، مدیریت موانع
به منظور توزیع عادلانه منابع حمایتی در جبران خسارت های ناشی از شیوع کرونا، هدفمندسازی و مدیریت نقش اساسی دارد

اتــاق  رئیــس   
بازرگانــی، صنايع، 
معادن و کشاورزی 
گفــت:  ايــران 
محدوديت منابع مالی 
ايجــاب می کند تا در 
بحث حمايت و جبران 
بــه  وارده  خســارات 
اقتصادی،  های  بنگاه 
ناشی از شیوع بیماری 
مديريتــی  کرونــا، 
هدفمند اتخــاذ و اولويت بندی موثری 

انجام بگیرد.
صبح  گــزارش  به 
غلامحسین  امروز، 
و  هفتاد  در  شافعی 
جلســه  چهارمین 
شــورای گفــت و 
گوی دولت و بخش خصوصی اســتان، 
بحران ناشی از شــیوع کرونا را آزمونی 
بزرگ برای جوامعی دانست که سلامت، 
زندگی اجتماعی و شرايط اقتصادی خود 
را در معرض تهديد ديدند و عنوان کرد: 
شــرايط ايران در مواجهه با اين بیماری 
همه گیر متفاوت بود، کشوری که پیش از 
اين با تحريم ها دست به گريبان شده و 
به استناد آمارها، در 9ماهه سال 98، رشد 
اقتصادی منفــی 7.6درصدی و تورمی 
بالا را تجربه می کرد، اين بار خود را در 

مصاف با چالشی بزرگتر ديد.
ايرانی  ادامه داد: خوشبختانه جامعه  وی 
به رغم مشــکلات موجود، توانســت با 
ســربلندی از پیک اين بحران عبور کند 
و در اين باب بايد، پیشرفت های علمی 
کشور و همبســتگی عمیق مردمان اين 
ســرزمین را ارج بگذاريم. وجدان کاری، 
تعهــد و ايثار آحاد جامعه برای کمک به 

عبور از اين شرايط، ستودنی بود.
شافعی در بخش ديگری از اظهارات خود 
به ديدار اخیر جمعی از فعالان اقتصادی 
با روحانی، رئیس جمهوری کشــورمان 
اشاره و بیان کرد: در جلسه مذکور، تاکید 
رئیس دولــت خطاب به وزيــر اقتصاد، 
اســتفاده حداکثری از ظرفیت شــورای 
گفتگو برای ارتقــای تعاملات با بخش 

خصوصی بود.
وی متذکر شــد: دولت در شرايط فعلی 
با تنگناها و مضايق بســیاری دست به 
گريبان است. کاهش بهای نفت، کسری 
درآمدهای دولت، افت درآمدهای مالیاتی 
و... گواه مشــکلات اين بخش است. از 
سوی ديگر، بحران ناشی از شیوع کرونا 
نیز تا به امروز بنــگاه های اقتصادی و 
واحدهــای صنفی فراوانــی را در اقصی 
نقاط کشــور متضرر نموده اســت. بايد 
اذعان کنیم کــه منابع دولت در حمايت 
از اين کســب و کارهای خســران ديده 
محدود است، پس آنچه که در اين راستا 
تخصیص پیدا می کند بايد به درســتی 
مديريت و اولويت بندی شود تا اثرات آن 
را در ترمیم اقتصاد کشور شاهد باشیم. 

وی توضیــح داد: تمامی مولفه هايی که 
بــرای اولويت دهی به بخش های زيان 
ديده و درگیر بحران، بــا نظرخواهی از 
بخش خصوصی احصاء شــده، در اختیار 
مراجــع مرتبــط قرار گرفته اســت و از 
استاندار خراســان رضوی نیز درخواست 
داريم تا در تخصیص و توزيع کمک ها 
در ســطح استان، به اين مولفه ها، توجه 

لازم را داشته باشد.  
تلاش برای تسهيلگری در روند اخذ 

مجوزها
در ادامه اين جلسه 
تريبــون در اختیار 
خراسان  اســتاندار 
رضوی قرار گرفت. 
رزم  علیرضــا 
حســینی نیز در تشريح شرايط استان در 
مواجهه با بحران ناشــی از شیوع کرونا، 
گفت: از اســفندماه 98 و بــا اوج گیری 
شــیوع اين بیماری در کشور، شاهد افُت 
فعالیت های اقتصادی در استان بوديم و 
بســیاری از تحرکاتی که رشد و توسعه 
اين بخش را متجر می شــد، از دســت 
داديــم کــه از جمله آن فرصت ســفر 
گردشــگران و زائران در ايــام نوروز به 

مشهد مقدس بود.
او در ادامه گزارشــی مختصر از اقدامات 
نهادهای مختلف در راستای مقابله با اين 
بیماری ارائه داد و از تصمیمات ســخت 
و دشواری ســخن گفت که برای حفظ 
ســلامت عامه جامعه، از ســوی ستاد 

استانی مقابله با کرونا اخذ شده است.

رزم حسینی بیان کرد: استان با مديريت 
خوب دستگاه های ســلامت و همراهی 
همه ارگان ها و به ويژه بخش خصوصی 
و تشکل  های فعال اين حوزه، از موج اول 

اين بیماری عبور کرده است.
استاندار خراســان رضوی، وضعیت اين 
خطه را به استناد ارزيابی های ستاد ملی 
کرونا همچنان »قرمز« دانســت و تاکید 
اقدام  اجتماعــی،  گــذاری  فاصله  کرد: 
درســتی بود که در کشورهای ديگر نیز 
تجربه شــد و نتايج مثبتی در بر داشت، 
البته اين نگرانی همچنان وجود دارد که 
در صــورت عدم رعايــت پروتکل های 
بهداشــتی، آن هم به مــوازات کاهش 
محدوديت ها، شــاهد رشــد مجدد آمار 
مبتلايان باشیم. به طور طبیعی، کاهش 
آمارها نیز اين ظرفیت را فراهم می کند 
تا زمینــه رفع محدوديت های بیشــتر 

فراهم شود.
رزم حسینی در ادامه گوشه چشمی داشت 
به حجم ســنگین نقدينگی سرگردان در 
کشــور که در موج جديد خود به سمت 
بازار بــورس گرايش يافته و عنوان کرد: 
امیدواريــم بــه اتکای تجارب گذشــته 
و سرنوشــت بازارهايی کــه اغلب اين 
نقدينگی را جذب می نمودند، برای اين 

موج برنامه ريزی درستی انجام شود.
اســتاندار خراســان رضــوی با اشــاره 
به بعضــی از تجارب حاصلــه در روند 
اجــرای طرح مثلث توســعه اقتصادی- 
فرهنگی خراسان رضوی و حضور موثر 
بعضــی معین هــای اقصــاد در عرصه 
بیان کرد: کشــورمان  ســرمايه گذاری، 
دارای ظرفیت هــای ويژه ای اســت که 
بسترهای سرمايه گذاری فراوانی در آن 
ها فراهم می باشــد و بايد از آن ها بهره 

لازم را ببريم.
اين مقام مســئول يادآور شــد: يکی از 
تلاش های ما در ســال جاری تسهیل 
در اخــذ مجوزها خواهد بود تا يک فعال 
اقتصــادی بتوانــد ظرف بــازه کوتاهی 
مجوزهــای لازم را دريافــت کند. رويه 
های فعلــی چرا به گونه ای اســت که 
ســرمايه گذار بايد شــش ماه و چه بسا 
بیشتر، برای اخذ مجوزی پیگیری انجام 
دهد؟ همین مســائل و موانع اســت که 
رغبت برای ســرمايه گذاری را کاهش 

می دهد.
وی نقبی به نامگذاری امسال به عنوان 
»جهش تولیــد« زد و تاکید کرد: فضای 
عمومی دستگاه های اجرايی و رويه های 
اداری بايد به گونه ای باشــند که رغبت 
برای سرمايه گذاری افزون شود، در غیر 
اين صورت باز شــاهد جــذب نقدينگی 
 در ظرفیــت هــای غیرمولــد خواهیم

 بود.
تلاش برای پايداری كسب و كارها

اين  دوم  بخش  در 
نشســت، نخستین 
از  شورا  کار  دستور 
ســوی »علی اکبر 
رئیــس  لبافــی«، 
دبیرخانه شورای گفتگوی دولت و بخش 
خصوصی استان قرائت شد. او گفت: به 
مــوازات آغاز موج همه گیــری بیماری 
کرونا، در اتاق بازرگانی خراسان رضوی 
ستاد مقابله با اين بحران تشکیل و ذيل 
آن دو کمیته ايجاد شــد، يکی از آن ها 
ماموريــت يافت تا کمک هــای خیرانه 

فعــالان اقتصادی را جمــع آوری کند و 
ديگری نیز به شناسايی کسب و کارهای 
آسیب ديده ناشی از ويروس کرونا و ارائه 
راهکارهای پیشــنهادی بــرای حفظ و 
پايداری آن ها، مبادرت ورزيد. از سويی، 
بخشــی از ماموريت اجرای اين مهم به 

دبیرخانه شورای گفتگو واگذار شد.
وی ادامــه داد: بــه همین اســتناد، با 
از يکصدنفر  بیــش  جلــب مشــارکت 
از صاحبنظــران و فعــالان اقتصــادی، 
پژوهشــی به مرحلــه اجــرا درآمد که 
شناســايی فاکتورهای اثرگذار بر کسب 
و کارهای آســیب ديده ناشی از ويروس 
کرونا، دســته بندی عوامل تاثیرگذار بر 
فعالیت های اقتصادی در زمان شــیوع 
و گســترش اين بیمــاری، تهیه بانک 
اطلاعاتی از کسب و کارها و دسته بندی 
آن ها براساس تاثیرپذيری از اين بحران، 
تحلیل و تعیین شدت و دامنه تاثیرپذيری 
کســب و کارها از ويروس کرونا و ارائه 
راهکارهای پايداری کسب و کار در دوره 

شیوع اين همه گیری را دنبال می کرد.
لبافی يادآور شد: نتايج پژوهش مذکور 
نشــان می دهد که در 11رسته بخش 
بحران  اين  تاثیرگذاری  میزان  خدمات، 
از 62 تا 100درصد بوده است. در جمع 
اين  تاثیرگذاری  نیز  15رســته صنعتی 
ويــروس 10 تا 36درصد بــود. اما در 
حوزه بازرگانی و به تفکیک انواع داخلی 
و خارجی آن، میــزان اثرپذيری از اين 
شرايط به ترتیب 25 و ۴0درصد تعیین 
شد. در بخش کشاورزی و دام طیور نیز 
کمترين اثرگذاری را شــاهد بوديم که 

6الی 7درصد برآورد گرديد.
رئیس دبیرخانه شورای گفتگوی دولت 
و بخش خصوصی استان، از نتايج ديگر 
اين بررســی نیز نکاتــی را بیان نمود: 
نتايــج حاصله حکايت از آن دارد که در 
حوزه خدمات بیشــترين میزان ريسک 
مربوط به ريسک های مالی و راهبردی 
و کمترين آن متوجه بخش تکنولوژيک 
اســت. متقابلا در حوزه صنايع سبک و 
سنگین نیز بیشترين ريسک مربوط به 
حوزه تکنولوژيک و محیطی و کمترين 

آن مربوط به ريسک راهبرد می باشد.
وی خاطر نشان کرد: در حوزه بازرگانی 
میزان ريسک مربوط  بیشترين  خارجی 
به بازار و در بازرگانی داخلی نیز ريسک 
عملیاتــی و اجرايی بود و البته کمترين 
میزان ريسک در اين دو حوزه مربوط به 

عرصه تکنولوژيک می شد.

لبافی خاطر نشــان کرد: از جمع بندی 
نــکات حاصله، 1۴ پیشــنهاد در حوزه 
بانکی و مالی، 19 پیشــنهاد در بخش 
مالیاتی و 15پیشنهاد نیز مربوط به ساير 
حوزه ها مطرح شــد. با توجه به اينکه 
رسته های کســب و کارها برگرفته از 
نظر خبرگان اقتصادی شناسايی شده، به 
فراخور »شدت اثر« و »میزان« آسیبی 
که بــه آن ها وارد آمــده، راهکارهای 
موجود در قالب چهــار برنامه؛ »تامین 
نقدينگی برای اين بنگاه ها«، »حمايت 
ها و معافیت هــای بیمه ای،مالیاتی و 
و »حفظ  تقاضا«  انرژی«، »تحريــک 
اشــتغال و عدم تعديل نیروی انسانی « 

تعريف شده است.
 ايثارگری ها فراموش نشود

حســین  محمــد 
رئیس  روشــنک، 
تجارت  کمیسیون 
بازرگانــی  اتــاق 
رضوی  خراســان 
نیز در همین رابطــه بیان کرد: در اين 
ايــام بعضــی واحدهــای تولیــدی و 
اقتصــادی، ايثارگری نمــوده و کمک 
های بســیاری به خط مقــدم مقابله با 
کرونا يا اقشار آسیب پذير جامعه داشتند. 
شــماری به رغم تعطیلی و زيان ديدگی 
بنگاه اقتصادی شــان، از تعديل نیروی 
کار پرهیز کردند. اما گروهی هم بودند 
که بــا وجود عقبه مالی خوب، کارگران 

زيادی را اخراج نمودند.
وی افزود: اين موارد بايد در ســنجش 
هــا و بررســی های مســئولان برای 
تخصیــص تســهیلات و کمک های 

دولتی، نیز مدنظر قرار بگیرد.
شروط سخت جهت تخصيص 

كمک ها
محمــود بنانــژاد، 
رئیس اتاق اصناف 
در  نیــز  مشــهد 
متذکر  ســخنانی، 
شد: اصناف از سال 
گذشــته با تبعات اين بیماری دست به 
گريبــان هســتند و بخشــی از آن ها 
همچنان نتوانسته اند، خدمات خود را به 
صورت کامل از ســر بگیرند. دولت در 
بــاب حمايت از اين بخش، وعده هايی 

داده که توقعاتی را ايجاد کرده است.
وی اضافه کرد: متاســفانه بررســی ما 
نشــان می دهد، شــروطی کــه برای 
تخصیــص اين کمک هــا مدنظر قرار 
گرفته، بسیار ســختگیرانه بوده و شمار 
زيادی از کســبه و واحدهای صنفی را 
از شــمول اين بحث خــارج می کند. 
تقاضا داريم پیشــنهاداتی نیز در نحوه 
ارائه اين تسهیلات به واحدهای صنفی 
 ارائه شــود تا گردونه آن ها را گسترش

 دهد.
تفويض اختيارات به استانداری

يزدانبخش،  عبدالله 
مديره  هیأت  عضو 
انجمــن مديــران 
صنايــع خراســان 
رضــوی نیز عنوان 
کرد: مباحــث مالیاتی، تامین اجتماعی و 
بانکی بــرای بخش صنعت حائز اهمیت 
زيادی هستند اما پیگیری بخش زيادی 
از امور مرتبط با اين بخش بايد در تهران 
انجام بگیرد و از اين جهت، از استاندار و 

نمايندگان اســتان تقاضا داريم تا رايزنی 
هــای لازم را در اين خصوص به عمل 

بیاورند.
پيگيری تسهيلات ملی در سامانه كارا

در ادامه اين جلسه، 
رســولیان،  علــی 
معــاون هماهنگی 
اقتصــادی  امــور 
خراسان  استانداری 
رضوی پشت تريبون قرار گرفت و گفت: 
تســهیلاتی که در ســطح ملــی برای 
حمايت از کســب و کارها تعیین شده در 
10رسته و 13بند مشخص گرديده و به 
تبع، برای تخصیــص آن نیز چارچوبی 
مشخص شــده اســت. البته شماری از 
بنگاه های اقتصادی به رغم خسارتی که 
متقبل شده اند، در اين رسته ها قرار نمی 
گیرند اما آن ها را در اســتان شناسايی 
کــرده و در کارگروه اشــتغال، پیرامون 
مشــکلات آن ها بحث و بررسی انجام 

گرفته است.
وی ادامه داد: برای مواردی که مشمول 
تسهیلات ملی می شــوند، ساز و کارها 
شــفاف بوده و در قالب ســامانه »کارا« 
پیگیــری اين بحث انجام می شــود. به 
منظور حل مشــکل مابقــی بنگاه های 
اقتصــادی چــه در بخش تولیــد و چه 
در حوزه خدمــات نیــز، کارگروهی در 
استان تشکیل شــده و تمامی واحدهای 
خســارت ديده را مورد به مورد، بررسی 
خواهــد کرد. شــماری از بنــگاه های 
اقتصادی با وجود خسارت های سنگین، 
از تعديــل نیــرو پرهیــز کــرده اند اما 
تعداد اندکی هم بودنــد که اگرچه خط 
تولیــد آن ها فعال بود ولــی به دلايلی 
دســت به کاهــش نیرو زدنــد. تمامی 
 ايــن موارد در بررســی هــای ما لحاظ 

خواهد شد.
اين مقام مسئول بیان کرد: بررسی های 
ما نشان می دهد که در مجموع اين گروه 
از کسب و کارها، حدود 3هزار نفر اشتغال 
خود را از دست داده اند و در 10رسته ای 
که در سطح ملی تعیین گرديد نیز حدود 
۴5هزار نفر بیکار شــده اند. تلاش ما در 
کمیته مذکور، بررسی حمايت هايی است 
 که می توان برای واحدهای غیرمشمول

 ارائه شود.
اختصاص بيمه بيكاری به بخش 

صنعت
م  ســلا لا حجت ا
پژمانفــر، رئیــس 
نمايندگان  مجمع 
رضوی  خراســان 
همیــن  در  نیــز 
خصوص متذکر شد: اين بحران بیش از 
همه بحث اشــتغال و به تبع آن معیشت 
جامعه را متاثر از خود ساخته است. از اين 
حیث، بايد در روند تســهیلات دهی اين 
مقوله به صورت جدی مدنظر باشــد که 
شرط حفظ اشــتغال، اولويت هايی را در 
تخصیــص حمايت هــای دولتی ايجاد 
خواهد کرد.وی ادامه داد: پیشنهاد داريم، 
منابعی که قرار است صرف بیمه بیکاری 
شــود، به بخش صنعت، تولید و خدمات 
تخصیص يابد تا اشتغال موجود محفوظ 
گردد. در نتیجه، به جای تعديل کارگران 
و ارائــه بیمه بیکاری بــه آن ها، بقای 
 کســب و کارها و حفظ اشتغال را میسر 

می کنیم.
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  رزم حســینی:  فضای 
عمومی دســتگاه های 
های  رویه  و  اجرایــی 
اداری بایــد بــه گونه 
ای باشــند که رغبت 
برای ســرمایه گذاری 
را افزون شــود، در غیر 
این صورت باز شاهدی 
در  نقدینگی  جــذب 
غیرمولد  های  ظرفیت 

خواهیم بود



4
شنبه 13 اردیبهشت ماه 1399/   سال سوم  /   شماره 676

Vol.3.No.676  / May.2.2020

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.com

عه
جام

سخنگوی وزارت بهداشــت گفت: از ديروز تا امروز 12 ارديبهشت 1399 
و بر اســاس معیارهای قطعی تشــخیصی هزار و 6 بیمــار جديد مبتلا به 
کوويد19 در کشــور شناسايی شــد.به گزارش صبح امروز، دکتر جهانپور 

افزود: مجموع بیماران کوويد19 در کشور به 956۴6 نفر رسید.
وی تصريح کرد: متاســفانه در طول 2۴ ساعت گذشته، 63 بیمار کوويد19 
جان خود را از دســت دادند و مجموع جان باختگان اين بیماری به 6091 

نفر رسید.
جهانپور بیان کرد: خوشبختانه تا کنون 76318 نفر از بیماران، بهبود يافته 
و ترخیص شــده اند و دو هزار 899 نفر از بیمــاران مبتلا به کوويد19 در 

وضعیت شديد اين بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
وی ابــراز کرد: تا کنون ۴75 هزار و 23 آزمايش تشــخیص کوويد19 در 

کشور انجام شده است.

شناسایی ۱۰۰۶ بیمار جدید 
کووید۱۹ در کشور 

روایت متفاوت صبح امروز  از تدریس در روزهای کرونایی

الفبای عاشقی 
 به بهانه روز معلم به سراغ دبیر ادبیات هنرستان سازندگان و دبیرستان شهید کاوه در یکی از روستاهای دور افتاده و منطقه محروم تبادکان به نام امرودک رفتیم    تا روایت این معلم را در روزهایی که همه بخاطر کرونا و حفظ جان خود، در خانه قرنطینه شدند او تعلیم 

دانش آموزان محرومش را مهم تر از سلامتی خود   دانسته و با حفظ و رعایت فاصله اجتماعی در فضای باز مشغول تدریس به دانش آموزانی می شود که از اینترنت و آموزش مجازی بی بهره  هستند.

»من يک معلم هســتم. ما 
می بريم.  به سر  تعطیلی  در 
صبــح يک ســاعت زودتر 
بیــدار  کلاس  شــروع  از 
بارگذاری  مشغول  و  می شوم 
محتوايی آموزشــی هستم که 
شب گذشته برای ضبط آن ها 
تا پاســی از شب بیدار بوده ام. 
از ســاعت 9 صبح تورنومنت 
مسلسل وار کلاس هايم شروع 
می شود. بدون حتی چنددقیقه 
فاصله برای نوشیدن يک فنجان چای سرد شده، 
يک تنه پاسخ گوی ۴0 دانش آموزم که بیش ترين 
مهارتشــان در ســرعت چت کــردن و کم ترين 

حواسشان به يادگیری است.
بی وقفه تا ساعت ســه تايپ می کنم. معمولًا به 
چنــد دقیقه فاصله ی بیــن کلاس ها دلم خوش 
است؛ به اين که بچه ها را با جمله های محبت آمیز 
بدرقــه ی کلاس بعدی کنم و با يک خداحافظی 
شیک بدرودشــان گويم. بعد باعجله به کلاس 
بعدی می روم تا محتوای آموزشی آن را با سرعت 
پیام رســان های  کندی  و  اينترنت  لاک پشــتی 
داخلی بارگذاری کنم. حالا زمان رسمی مدرسه 
تمام شــده و قسمت ســخت ماجرا تازه شروع 

می شود.
بايد پیگیر غیبت هايشــان باشــم وپاســخ گوی 
جیم شــدن های گاه وبیگاه برخی شــاگردان به 
معاونــان محترم مدرســه. بعد بايــد به صدها 
پیام خصوصی پاســخ دهم که شــامل سؤالات 
و اشــکال های دانش آموزان اســت و ســپس 
تکالیفشان را بررسی و آزمون هايشان را تصحیح 
کنم وخدای من، همه  انتظار پاسخ سريع دارند و 

من فقط يک نفرم...
ســاعت هفت شب شد و بايد شــروع به ضبط 
وُيس های تدريس فردا کنم، محتوای آموزشــی 
و ســؤال های آزمون فردا را آماده و به اين فکر 
می کنــم که اين حجم از محتوا را با چه ترفندی 
در زمــان محدود يــک کلاس آنلاين مديريت 

کنم.
هی صدا ضبط می کنم، تخته نوشــته می فرستم، 
فايل وُرد را پــی دی اف و پی دی اف را به عکس 

و عکس را به وُرد تبديل می کنم. آزمون آنلاين 
طرح می کنم، پاورپوينت می سازم، فیلم می گیرم 

و...
نه میکروفن دارم و نه گوشی خوبی که پشتیبان 
حجم بالای فیلم ها و محتوای آموزشــی ام باشد، 
با کم ترين امکانــات آن هم نه يک بار، نه دوبار، 
گاهی، چندبار فیلم می گیرم و صدا ضبط می کنم 
تا بلکــه يکی خوب از آب در بیايــد. مبادا مثل 
ماجرای »آيلاند« دستمايه ی طنز شود. گوشی ام 
سنگین شده و به سختی روشــن می شود، وسط 
کلاس هنگ می کند و  همه ی اين ها يک طرف.

يک روز تعطیل هفته را هم مدير مدرســه جلسه 
و شــورای آنلاين دبیران می گذارد و وظايف سه 
ماه آينده را با چشم انداز تحول بنیادين آموزش و 

پرورش اعلام می کند!
ساعت 10 شب اســت که تلفنم زنگ می خورد، 
پشت گوشی می گويد »اين روزها خوب استراحت 
می کنید! راستی خبر امروز را شنیدی؟ اخبار گفت 
پس از بازگشــايی مدارس بايد اين تعطیلی ها را 

جبران کنید...«
متن بالا دلنوشــته ای از يک معلــم ايرانی بوده 
که در فضای مجــازی چرخیده و حرف ها برای 

گفتن دارد.
تعطيلی مدارس

از دوم اســفند با فراگیر و برملا شــدن حضور و 
شــیوع و گســتردگی ويروس »کرونا« به ناچار 
مــدارس و آموزش تعطیل شــد و معلم و دانش 

آموز در خانه ماندند و...
اما آموزش تعطیل نشد. دلسوزان امر آموزش به 
مديران آموزشگاه ها پیشنهاد راه اندازی گروه های 
آموزشــی در فضای مجازی دادنــد و برای هر 
کلاس و دانــش آموزانــش برنامه های تدريس 

تدارک ديده شد.
عدم آمادگی تدريس مجازی

بســیاری از معلمان ادعای حرفه ای بودن ندارند 
،اما بی جیره و مواجب اضافی ،بی چشــم داشتی 
از دولــت- متولی حقوقی آموزش- تنها به حکم 
وظیفه اخلاقی و صنفی و انســانی خود راضی به 

توقف آموزش نشدند .
اگر همه ادارات بــزرگ و کوچک و بنگاه های 
دولتــی و خصوصی و شــخصی - بــه تبع اين 

ويروس- به ســکون و تعطیلی رفته اند و حتی 
دانشــگاه ها در ســکوتند، آموزش و پرورش - 
معلمان - نخواســته اند و نمی توانند فرزندانشان 
را رهــا کنند و با توان مضاعــف تدريس را پی 

گرفته اند.
روز معلم با حال و هوای متفاوت

حال و هوای روز و هفته معلم امسال تفاوت های 
چشمگیری با ســال های گذشته به خاطر شیوع 
کوويد-19 پیدا کرده اســت. بی شــک بحران 
کرونا تاثیرات کوتــاه مدت و بلندمدت زيادی بر 
نظام آموزشی و تحول در نقش و جايگاه معلمان 

ايفا می کنند. 
باتوجه بــه نابرابری امکانات بیــن خانواده ها و 
دانش آموزان بر مسئولین آموزش وپرورش لازم 
است که قدری از پايتخت و مراکز استان ها فراتر 
روند و اجــازه ندهند کمبود امکانــات، نابرابری 
آموزشــی را تشــديد نموده و عدالت آموزشی را 
مخدوش نمايــد، بنابراين، بــرای جبران عقب 
ماندگی های آموزشــی صرفا نبايد به شبکه شاد 
و ســاير امکانات مجازی اکتفــا نمود، زيرا هنوز 
هم هستند خانواده ها ودانش آموزانی که امکانات 

لازم برای استفاده از اين شیوه ها راندارند.
اين روزها روايت زيــادی از معلمانی که در خط 
اول آموزش قرار گرفتند به گوش می رسد، همان 
افرادی که هر ساله برای رساندن صدای اعتراض 

مظلومانه خــود جهت نابربــرای حقوق خود به 
گوش مســئولان تلاش می کنند امروز و در اين 
شرايط بی توجه به مشکلات خود، فداکاری های 

متعددی را نثار دانش آموزان می کنند.
و امســال به بهانه روز معلم به سراغ دبیر ادبیات 
هنرستان ســازندگان و دبیرستان شهید کاوه در 
يکی از روســتاهای دور افتاده و منطقه محروم 
تبادکان به نام امرودک رفتیم تا روايت اين معلم 
را در روزهايی که همه بخاطر کرونا و حفظ جان 
خود، در خانه قرنطینه شدند او تعلیم دانش آموزان 
محرومش را مهم تر از ســلامتی خود دانسته و 
با حفظ و رعايــت فاصله اجتماعی در فضای باز 
مشــغول تدريس به دانش آموزانی می شود که از 

اينترنت و آموزش مجازی بی بهره  هستند.
آموزش در ارتفاعات امرودك

اين معلم ايثارگر که در حال گذران ســال پايانی 
خدمــت خود بوده، می گويد: در روزهای شــیوع 
کرونا، فیلمی از يکــی از دانش آموزانم که برای 
بهره منــدی از آموزش های مجــازی به همراه 
مــادرش به ســمت ارتفاعات روســتا رفته تا از 
اينترنت استفاده کنند، مســئولیت معلمی مرا به 

آموزش حضوری در اين منطقه کشاند.
به گزارش صبــح امروز، معظمــی در مصاحبه 
با خبرنگار اين رســانه می افزايد: اين روســتا از 
امکانات حداقلی آموزشی و رفاهی برخوردار است 

و بسیاری از اين دانش آموزان امکان استفاده از 
آموزش مجازی و حضور در شبکه شاد را ندارند 
و در صورت عدم آموزش فیزيکی و حضوری، 
نبود اينترنت و زيرســاخت های لازم قطعا حق 

آن ها از آموزش سلب می شود.
وی تصريح می کند: من روستازاده ای هستم که 
به دنبال کاهش نابرابری های عدالت آموزشی 
در مناطق محروم بــوده و به همین دلیل اين 

مناطق را برای خدمت خود انتخاب کردم.
اين  دانش آمــوزان  می کنــد:  بیــان  معظمی 
هنرستان و دبیرستان از فاصله ۴0 کیلومتری، 
با وجود جاده های خراب روستايی و مسیرهای 
صعب العبور خود را به اين مدرســه رســانده تا 
تحصیل را فرابگیرند و آموزش مجازی و شبکه 
شــاد اين قشــر از دانش آموز را به فراموشی 

سپرده است.
فقر اقتصاد تا فرهنگ

وی ابــراز می کند: تمام تــلاش من برای اين 
دانش آموزان به اين منظور اســت که با گرفتن 
فقر فرهنگی از اين قشــر آن ها را برای تلاش 
در از بیــن بردن فقر اقتصادی آماده کنیم و در 
زمینه های علمی، فرهنگی و گاهی اقتصادی به 

اين دانش آموزان سامانی بدهیم.
ايــن معلم فداکار که در زمان جنگ نیز حضور 

داشته تبیین می کند: در همان روزهای ابتدايی 
اين روستا  که شاهد مشــکلات دانش آموزان 
بودم، برای جبران تعطیلی آموزش جزوه هايی 
را تهیه و به همراه مدير مدرسه بر درب منازل 
دانش آمئزان برده و تحويل می دادم اما با توجه 
به اينکه اين دانش آموزان امســال در شــرف 
آزمون کنکور هســتند برآن شدم تا برای رفع 
اشــکال نیز کلاس هايی را به صورت حضوری 

برگزار کنم.
رفع اشكال و پرسش و پاسخ

معظمی اذعــان می کند: قبل از ويروس کرونا، 
برای دانش آموزان رشته های رياضی-تجربی و 
انســانی گروه هايی در فضای مجازی تشکیل 
داده و در آن عــلاوه بــر حضــور فیزيکی در 
کلاس به رفع اشکال و پرسش و پاسخ در اين 
فضا می پرداختیم اما با توجه به اينترنت ضعیف 
شبکه شــاد و نبود امکان استفاده از اين فضا، 

خود را موظف به حضور در اين منطقه کردم.
وی تاکید می کند: هیــچ اجباری برای حضور 
من در اين منطقه و تدريس حضوری نبوده، اما 
از آنجا که من يک معلم هســتم اين را وظیفه 
خود دانسته و حضور در کنار اين دانش آموزان 
و تدريس و رفع اشکال را بر خود واجب می دانم 
و بسیار از اين اقدام داوطلبانه خود خشنودم چرا 
که با همین حضور کوتاه برخی از اشــکالات 
دانش آموزانــم را برطرف کرده و اطمینان دارم 
 درصــد قبولی اين مدرســه در خرداد بســیار 

بالا است.
حس خوب معلمی

معظمــی در پايان از حس خــوب خود در اين 
روزهــا می گويــد: عــلاوه بر برگــزاری اين 
کلاس ها من جزوه های آموزشی برای بچه ها 
تهیه کرده و به دستشان رساندم و هرگز اشک 
شــوق مادران و اين دانش آموزان را فراموش 

نمی کنم.
بدون شک از قبیل معظمی ها در سرتاسر کشور 
به وفور حضور دارند؛ کسانی که گاهی حتی تا 
پايان خدمت در خفا به فــداکاری می پردازند، 
امید اســت بعد از گذران اين روزهای ســخت 
کرونايی اين معلمان را به فراموشی نسپاريم و 

به خوبی قدردان زحمات بیکران آن ها باشیم.

  در همــان روزهــای 
ابتدایی که شاهد مشکلات 
دانش آموزان این روســتا 
بودم، برای جبران تعطیلی 
آموزش جزوه هایی را تهیه 
و به همراه مدیر مدرسه بر 
دانش آمئزان  منازل  درب 
می دادم  تحویــل  و  برده 
اما با توجه بــه اینکه این 
امســال  دانش آمــوزان 
در شــرف آزمون کنکور 
هستند برآن شدم تا برای 
رفع اشکال نیز کلاس هایی 
را به صورت حضوری برگزار 

کنم

این  دانش آمــوزان    
دبیرستان  و  هنرستان 
از فاصله 40 کیلومتری، 
با وجود جاده های خراب 
مسیرهای  و  روستایی 
صعب العبــور خود را به 
این مدرســه رسانده تا 
تحصیــل را فرابگیرند 
و آمــوزش مجــازی و 
شبکه شــاد این قشر 
از دانش آمــوز را بــه 

فراموشی سپرده است

  تمــام تلاش من برای 
به  دانش آمــوزان  این 
این منظور اســت که با 
گرفتن فقر فرهنگی از 
این قشــر آن ها را برای 
تــلاش در از بین بردن 
آماده  اقتصــادی  فقر 
کنیــم و در زمینه های 
علمــی، فرهنگــی و 
این  به  اقتصادی  گاهی 
دانش آموزان ســامانی 

بدهیم
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اکران یلدا در امریکا و 
اروپا

کمپانی مستقل فیلم موومنت با در اختیار گرفتن حقوق پخش فیلم »يلدا« 
در آمريــکا آن را در ماه ســپتامبر روی پرده می برد.به گزارش ايســنا، به 
نقل از روابط عمومی، اين کمپانی »يلدا« را از شــهريورماه در سینماهای 
مســتقل آمريکا و نیز به شکل آنلاين برای گروهی از سینماداران مستقل 
آمريکايی و تماشاگرانشــان و سپس به شکل دی وی دی پخش می  کند.
اکران سینمايی يلدا محصول مشــترک ايران با چهار کشور اروپايی و نیز 
لبنان که قرار بود از 17 ارديبهشــت در فرانسه آغاز شود از شهريورماه به 

ترتیب در آلمان، ســپس فرانسه، ســوئیس، بلژيک، لوکزامبورگ و اسپانیا 
و به تدريج در ســاير کشــورهای اروپايی انجام می شود.يلدا پس از کسب 
جايزه بزرگ داوران جشــنواره ســاندنس آمريکا در مــاه ژانويه و نمايش 
در هفتادمین جشــنواره برلین، تا کنون به جشــنواره هــای ژنو، صوفیه، 
لوکزامبورگ، سیدنی، ملبورن، بلگراد، کارلو وی واری، هلسینکی و پینگايو 
راه يافته که بدلیل شــیوع بیماری کوويد 19 برخی از آنها به تعويق افتاده 

يا تعطیل شده اند.

بازار داغ قاچاق کتاب
به گزارش خبرگزاری مهر وب ســايتی عجیب در فضای مجازی، اين روزها نسخه های 
پی دی اف کتاب های بســیاری را با توجیه رونق مطالعه به صورت غیرقانونی در دسترس 

قرار داده و اعتراض برخی از ناشران را برانگیخته است.
در چند ســال اخیر برخی از نويســندگانی که به هر دلیل ترجیح داده بودند تا نســخه 
کتاب هايشان توسط ناشــرانی خارج از ايران منتشر شود، سعی کردند با تمسک به بازار 
فروش قاچاق کتاب در ايران برای خود مشتری پیدا کنند، به اين ترتیب که مشتری در 
ايران از طريق برخی سايت ها اين کتاب ها را سفارش داده و حتی مبلغ آن را به صورت 
ريالی به حســابی در داخل ايران واريز کرده و در ادامه نسخه ای از کتاب که به صورت 
قاچاق در ايران افست شده بود، برای وی با پست و يا پیک ارسال می شد که اين موضوع 

در حال حاضر نیز ادامه داشته و رايج است.
امــا بخش ويــژه ای از موضوع قاچاق و فــروش غیرقانونی کتاب بــه فروش و پخش 
نســخه های پی دی اف کتاب های ناشران در فضای مجازی اختصاص دارد. اين امر که 
روزگاری تنها برای کتاب های درســی و دانشگاهی رايج بود، اين روزها به سادگی و با 
يک سرچ اينترنتی ساده برای بسیاری از کتاب ها قابل دسترسی است و جالب اينکه هیچ 

شکايتی از آن نمی شود، چون عاملش تقريباً نامشخص است.
انتشار پی دی اف از كتاب های ناشران فعال

ايــن روزها يک پايگاه اينترنتی تقريباً نوپديــد در فضای مجازی، پا را فراتر از همه اين 
اتفاقات گذاشــته و با صراحت اقدام به انتشــار پی دی اف بخش وســیعی از کتاب های 

ناشران فعال در اين روزهای بازار نشر ايران کرده است.
ايــن پايــگاه که به منظور جلوگیری از اشــاعه اســتفاده از آن، از ذکر نــام آن معذور 
هســتیم درباره فعالیت خود اينگونه توضیح داده اســت: اينجا کتابخانه مجازی رايگانی 
از پی دی اف های عمدتاً فارســی اســت و ســعی دارد، مجموعه ای قابل اتکا، منظم و 
طبقه بندی شده از پی دی اف های استاندارد و مناسب تهیه کرده و در اختیار فارسی زبانان 
بگذارد. ايده و توجیه کلی ما اين است که رواج فرهنگ کتاب خوانی، تقريباً به هر شکل 
و وســیله، در دراز مدت به نفع صنعت نشــر خواهد بود و همچنین به طور کلی به نفع 

جامعه، خصوصاً در میان ملتی نه چندان اهل مطالعه.
كتاب هايی كه مشكل كپی رايت ندارند!

جالب تر اينکه در بیانیه مفصل اين ســايت در توجیه اين سرقت آشکار مادی و فرهنگی 
آمده اســت: حدود دو ســوم کتاب های ســايت را »کتاب های آزاد« تشکیل می دهد، 
کتاب هايی که، به دلايل مختلف، مشــکل کپی رايت ندارنــد. مثل کتب قديمی، کتبی 
که مدت ها از درگذشت نويسنده يا صاحب اثر می گذرد، کتاب های چاپ انتشاراتی هايی 
که ديگر داير نیســتند، ويراســت های قديمی يک کتاب، آثاری که صاحبانش )نويسنده 
و مترجم و ناشــر( با آزاد و رايگان بودن نســخه الکترونیکی کتاب مشــکلی ندارند، و 
غیره. ولی يک ســوم ديگر، کتاب هايی هســتند که اين ويژگی ها را ندارند و می توان با 
تســامح »کتاب هایِ چاپ جديد« يا »کتاب های روز« نامیدشــان. يعنی کتاب هايی که 
در حال حاضر به شــکل کاغذی )چاپ شــده( به فروش می رسند و چاپ حدوداً دو دهه 
اخیر هســتند و نويسنده و مترجم و ناشر به هر دلیل از انتشار رايگان نسخه الکترونیکی 
کتابشــان خرسند نیستند. صاحبان چنین کتاب هايی حق دارند با ايده ما در مورد »مفید 
بودن رايگان نســخه الکترونیکی کتاب ها برای صنعت نشر در درازمدت« موافق نباشند 
و بر آنان خرده ای نیســت. لذا بعد از درخواست شــان، نسخه الکترونیکی کتاب را حذف 

می کنیم.
در ادامه توجیه اين ســايت درباره اقدام آن نیز آمده اســت: علاوه بر وجود اين آثار در 
سايت ها و بالاخص کانال های تلگرام و دستیابی آسان کاربران به آنها، نبودشان کیفیت 
ســايت را بسیار پايین تر می آورد. در واقع اگر در رعايت کپی رايت سختگیری می کرديم، 
فقــط کتاب های قديمی باقی می ماندند و اين يک ســوم می تواند کمک زيادی به رونق 

سايت و در نهايت رونق کتابخوانی کشور کند.
سكوت در برابر دزدی های آشكار

دربــاره هر يــک از مواردی که گردانندگان اين ســايت با بیــان آن کار خود را توجیه 
کرده اند می توان توضیحاتی قابل توجه ارائه کرد، اما نکته جالب توجه اين سايت درباره 

گردانندگان آن است.
پیگیری های خبرنگار مهر نشــان می دهد که دامنه اين سايت در کشور آلمان و توسط 
شــرکتی فعال در اين کشور ثبت شده اســت و میزبانی خدمات سرور آن نیز در اختیار 
شرکتی در آلمان است. اين دامنه اينترنتی در تابستان سال گذشته ثبت و از آبان ماه سال 
گذشــته شروع به فعالیت کرده اســت و اين روزها بسیاری از ناشران فعال کشور شاهد 

عرضه رايگان نسخه های پی دی اف کتاب های خود در آن هستند.
نکته قابل توجه در اين اســت که در قوانین جاری درباره مصاديق اين نوع از تخلف ها 
و دزدی های آشــکار فرهنگی که خسارت های مادی زيادی را نصیب ناشران، اهلی قلم 
و بازماندگان آنها می کند، ســکوت و ضعف زيادی ديده می شود. از سوی ديگر مقابله با 
چنین پديده های نیز به عزمی صنفی و جمعی نیاز دارد که ضرورت اقدام نهادهای صنفی 

ناشران و اهالی قلم درباره آن را می طلبد.
هفته گذشــته و بر اساس اعلام اتحاديه ناشــران و کتابفروشان تهران شعبه ای ويژه در 
دادســرای فرهنگ و رسانه برای مقابله با موضوع قاچاق کتاب ايجاد و درباره آن اطلاع 
رســانی شــد. حال بايد ديد که آيا چنین اتفاقاتی در بازار نشر ايران که کپی رايت در آن 
هنــوز مخالفان جدی داشــته و قوانین حمايت از مؤلفان و مصنفان نیز نیم بند اســت، 
می تواند خلاء های موجود که منجر به رونق قاچاق کتاب شــده است، را پر کند يا اينکه 
کماکان بســیاری از ناشران حتی برای شــکايت از چنین پديده های سستی و کم کاری 

کرده و مفری برای خود از آن نمی بینند.

سه اثر هنر ی برای مردم در قرنطینه خانگی
جواد بختیاری، اســرافیل شیرچی و کاوه اخوين سه هنرمندی خوشنويس هستند که در 
اين روزهای کرونايی ســه اثر هنری را به مردم تقديم کرده و از آنها خواســته اند که از 

مبارزه با کرونا و رعايت اصول بهداشتی دست برندارند.
به گزارش ايسنا، جواد بختیاری، اســرافیل شیرچی و کاوه اخوين که به پويش مشاهنر 
پیوسته اند، با انتشار سه اثر هنری خوشنويسی با شعار »کماکان در خانه می مانیم«، اظهار 

امیدواری کرده اند که می توانیم در کنار هم کرونا را شکست دهیم
 پويش »مشــاهنر« از حدود دو ماه پیش با شعار »کماکان در خانه می مانیم« همزمان 
با افزايش شــیوع ويروس کرونا در کشور آغاز شــد و در جريان آن جمعی از هنرمندان 
رشــته های مختلف اعلام کردند برای مردمی که شــرايط قرنطینه خانگی و ســختی 
احتیاط در برابر شــیوع ويروس کرونا را تحمل می کنند، به تولید و انتشار عام آثار هنری  

می پردازند.
جواد بختیاری يکی از خوشنويســان مطرح ايرانی است که علاوه بر اين هنر و تحصیل 
نقاشــی در دانشکده هنرهای زيبای دانشگاه تهران، دارای دکتری تاريخ هنر از کالیفرنیا 
اســت. او با وجود تحصیل در رشته نقاشی مجذوب خط نستعلیق شد، پا اين ين عرصه 
گذاشــت و موفق به کسب درجه استادی در خط نستعلیق شد. نقاشی خط های او در چند 
دهه گذشته بسیار مورد توجه بوده اند.اسرافیل شیرچی، هنرمند خوشنويس پیشتر نیز در 
ســخنانی امیدبخش خطاب به مردم، آنها را به مانــدن در خانه ها فراخواند. اين هنرمند 
همچنیــن جمله  »در کنار همیم« را با قلم خوشنويســی، خطاطــی و به مردمی تقديم 
کرد که اين روزها شرايط ســختی را در قرنطینه سپری می کنند.شیرچی فارغ التحصیل 
دانشــکده هنرهای زيبا در دانشگاه تهران است و در انجمن خوش نويسان ايران، عنوان 
استاد رشته خوشنويسی و خطاطی را دارد. او نمايشگاه های گوناگونی را در نمايشگاه های 
داخل و خارج از کشــور برگزار کرده  اســت.کاوه اخوين، هنرمند خوشنويسی است که با 

شیوه ای مدرن و با استفاده از نرم افزارهای گرافیکی، خوشنويسی می کند.

کاریکاتورهای جهانی با رنگ و بوی ایرانی
آثار هنرمند مشهدی در صفحه رسمی اینستاگرام انتشار یافت

فاطمــه تنانــی / علیرضــا پاکــدل 
ايرانی است.  کاريکاتوريست و کارتونیست 
او برنــده چندين جايزه بزرگ معتبر جهانی 
شده و تا کنون چندين نمايشگاه مستقل از 
آثارش برگزار کرده است. اين هنرمند جوان 
با نشريات مهم از جمله گل آقا و بچه های 
گل آقا، کیهــان کاريکاتــور و... همکاری 
داشته و يکی از کسانی است که توانسته به 
صورت حرفه ای و عالی در زمینه کاريکاتور 
چهــره، نوآوری و خلاقیــت به خرج دهد. 
پاکدل تا کنون حدود 300 کاريکاتور چهره 
کار کرده و در فضای مجازی، مطبوعات و 
جشــنواره ها آن ها را عرضه داشته و انتشار 
اين آثار با بازخورد بسیار خوبی همراه بوده 
اســت. همچنین او برای مقابلــه با کرونا 
دست به کار شــده و راه های پیشگیری از 
اين بیماری را در قالب طنز و کاريکاتور به 
مردم نشــان داد. کاريکاتورهای پاکدل در 
سال 2020 با موضوع شیوع کرونا و تلاش 
پرســتاران و کادر درمان با استقبال زيادی 
روبه رو شــد و در پی آن صفحه رســمی 
اينستاگرام با انتشار آثار وی، کاريکاتورهای 
اين هنرمند را در اينستاگرام به ثبت جهانی 

رساند.
مخاطبينی از تمام دنيا 

علیرضا پاکــدل در گفتگو با خبرنگار صبح 
امروز در رابطه با جهانی شدن آثارش گفت: 
با شــروع کرونا و خانه نشینی مردم، از خود 
گذشــتگی کادر درمان به مــن انگیزه داد 
تا بتوانم چنین آثــاری را طراحی کنم که 
مورد استقبال جهانیان قرار بگیرد و من به 
عنوان يک هنرمند ايرانی خوشــحالم که 
فعالیتم در اين مدت درباره کرونا و زحمات 
کادر درمــان، علاوه بر مردم و کادر درمان 
کشــورم، مورد توجه مردم و کادر درمانی 
کشــورهای مختلف قرار گرفت و از ديدن 
آن ها لذت بردند و با آثار من ارتباط گرفتند 
و اين افتخار بزرگی برای من و کشــورم و 

حتی شهرم است.
پاکدل با بیان اينکه از اوايل شــروع کرونا 
تا به حال حدود 60 کار در اين زمینه تولید 
کردم، ادامه داد: مــن زير نظر هیچ نهاد و 
ســازمانی نبودم و به صــورت خود جوش 

عمل کردم و خوشــبختانه در اين مدت باز 
خورد خیلی خوبی داشته ام، به طوری که از 
کشورهای ايتالیا، ترکیه، اسپانیا و کشورهای 
ديگری که درگیر کرونا بودند، برای تقدير 
از مــن تماس گرفتند و اينســتاگرام هم با 
در خواست اجازه از بنده کارهای من را در 
فضای مجازی فرســتادند و از من حمايت 
کردنــد. بعد از اينکه کارهای من در جهان 
مورد توجه قرار گرفت، بعضی ها می گفتند 
با اينکه ما ســاعت ها در بیمارستان هستیم 
و سختی ها و خســتگی های زيادی داريم 
با ديدن اين نقاشــی های شما حس خوبی 
می گیريم و با انگیزه و امید بیشــتری برای 
خدمت پیش می رويم. اينها همه برای من 
انگیزه شــد که تا به امروز اين کار را ادامه 
بدهم و بیشــتر به بیان امید، همبستگی و 
همدلــی فکر کنــم. از آنجايی که کار من 
رنگ و بوی ايرانی و اسلامی داشت، خیلی 
از هموطنان از خارج از کشور با من تماس 
می گرفتند که ما از نقاشــی های شما و از 
پوشش خانم ها در کارهايتان متوجه شديم 
که ايــن کار يک هموطن و هنرمند ايرانی 

است. 
كاريكاتور و كارتون معنا را خيلی سريع 

به مخاطب می رساند
کاريکاتوريست مشهدی در رابطه با انتخاب 
موضوع کرونا در خلق آثارش بیان کرد: من 
فکر نمی کردم تا اين انــدازه کارم بازتاب 
جهانــی پیدا کند. چــون کارهای من خود 
جوش بود و دوســت داشتم به عنوان يک 
هنرمند در اين شرايط سخت، کنار مردم و 
کادر درمان کار کوچکی انجام داده باشــم. 
من خودم را کنار کادر درمان حس می کردم 
و به خاطر اينکه در قرنطینه بودم، بیشــتر 
شــرايط آن ها و خانواده هايشــان را درک 
می کردم، اين  مسائل باعث می شد که کارم 
روح واقعی بگیرد و ارتباط نزديکی با مردم 
ايجاد کند. زيرا من بــا تمام وجودم آن ها 
را می ديدم و درک می کردم. ســعی کردم 
در موردهــای مختلفــی کار کنم و نکات 
ايمنی کــه وزارت درمان و کادر درمانی در 
مورد رعايت بهداشــت و در خانه ماندن به 
مردم متذکر می شــوند را هــم در کارهايم 

پیاده کنم و طوری باشــد که مخاطب، هم 
زحمات کادر درمان را ببیند و هم اين نکات 
ايمنی را کــه بايد رعايت کند را به صورت 
محسوس مشــاهده کند، زيرا کاريکاتور و 
کارتون معنا را خیلی سريع به مخاطب می 

رساند.
قبل از توجه جهانی، هيچ توجهی از 

كشورم به كار من نشده بود
پاکدل در گلايه ای از مســئولین گفت: کار 
من بعد از اينکه بازتــاب جهانی پیدا کرد، 
باعث شد که از ســازمان نظام پزشکی با 
من تمــاس بگیرند و از من تشــکر کنند. 
وگرنه قبــل از توجه جهان هیچ توجهی از 
کشورم به کار من نشــده بود، و اين جای 
تاسف دارد. من دردم اين است که اين همه 
بودجه های فرهنگی در عرصه فرهنگ در 

کشور ما خرج می شود، حتی برای کارهايی 
که هیچ باز خوردی هــم ندارد. ولی يکی 
مثــل من که به صــورت خودجوش عمل 
می کنم و تمام مســائل را رعايت می کنم 
و هیچ خط قرمــزی را رد نکردم، اين طور 
مورد بی توجهی مســئولان قرار بگیرم. از 
مردم و مســئولین درخواســت می کنم که 
بیشتر به هنرمندان اهمیت بدهند و از آنها 
حمايت کنند تا هنر مندان با عشــق و امید 

بیشتری برای کشورشان کار کنند. 
به اميد نقاشی پايان كرونا

ايــن هنرمند کاريکاتورســت با اشــاره به 
فــداکاری کادر درمان اظهار داشــت: من 
تلاش کردم تا بــا کادر درمان که همانند 
رزمنده هايــی در میــدان جنگ هســتند، 
همدلی کنم و با اين کار کمی از خســتگی 

کار آنهــا را در اين شــرايط کــم کنم و 
همچنین برای مردمم کاری کرده باشم که 
در اين اوضاع کمی از ترس و وحشت آنها 
کم شود و خیلی خوشحالم که توانستم در 
کارم موفق باشم و اين باعث شد که خیلی 
از کادر درمانی های کشــورم و حتی خارج 
از کشــور به من بگويند که تو جزيی از ما 
هســتی زيرا هر شب کنار ما کار می کنی و 
بازتابی از کارهای ما را به مردم می رسانی 
و اين نشــان می دهد که شــما انســان 
دغدغه مندی هســتی و به اين قضیه مهم 
اهمیت می دهید. از من درخواســت کردند 
که تا آخر کنارشان باشم و در پی شکست 
کرونا نقاشی فردای بعد از کرونا را طراحی 
کنم. به امید روزی که ســلامتی و آرامش 

تمام دنیا را فرا گیرد.

خبر

با شــیوع کرونا، لــزوم اجرای طرح 
اجتماعی  فاصله گذاری  سیاســت 
منجــر بــه تعطیلی بســیاری از 
کسب و کارها و به تبع آن اغلب 
فعالیت های فرهنگی و هنری شد. 
در این بیــن، ســینماها نیز مصون 
نمانده و از آنجا کــه به نوعی مرکز 
خیلی  می شــوند،  محســوب  تجمع 
زودتــر از مراکز اجتماعــی دیگر با 
تعطیلی روبرو شــدند. در هفته های 
اخیر، بحث هایی بر ســر اکران های 
اینترنتی، قاچاق فیلم ها و بازگشایی سالن های سینمایی 
با شرایط و ضوابط خاص مطرح شد. به طور یقین، کلیه 
دســت اندرکاران به دنبال راهکاری برای فعالیت ایمن 
و مجدد این چرخه و بازگردانی آن به ســبد آپشن های 
سرگرمی و کالاهای فرهنگی جامعه و خانواده ها هستند.

پرچمدارریسکپذیری
بی شــک فیلم خروج پرچمدار ریســک پذیری و ابراهیم 
حاتمی کیا ســردمدار این اتفاقات اســت. پس از اکران 
ناموفق اینترنتی فیلم خروج بر روی ســایت های مجاز و 
قاچاق غیرقانونی آن در مدت زمان بســیار کوتاه، این بار 
تصمیــم بر اکران این فیلم در »درایواین ســینما« و یا 
همان »ســینما خودرو« گذاشته شــد که البته از ظواهر 
امر مشخص است که با استقبال نسبتا خوبی نیز مواجه 
بوده است. شب گذشته، سینما خودرو فعالیت خود را در 
ســانس ســاعت 21 و در مکان پارکینگ شماره 3 برج 
میلاد آغاز و پیش فروش بلیت های اکران، در مدت زمان 
نســبتا خوبی به انجام رسید که هر دو سانس را پوشش 
می داد. همچنین این اســتقبال برای امروز و حتی فردا 

نیز ادامه داشته و بلیت های این سانس ها نیز هم اکنون 
نسبتا به فروش رسیده است.

از شــرایط حضور در این سینما این است که؛ هر جایگاه 
متعلق به یک خودرو و قیمــت بلیت آن 40هزار تومان 
است. ماشین های شاسی بلند در ردیف های عقب تر قرار 
خواهند گرفت و از ورود موتورسیکلت، ون و مینی بوس 
ممانعــت به عمل می آید. همچنین داشــتن رادیو برای 
خودروهــا به جهت پخش صدای فیلــم از طریق امواج 

رادیویی الزامی است.
آنچهبرسینماخودروگذشت

ســینما »دولوکس« در امریکا که سال 1۹1۵ و قبل از 
جنــگ جهانی دوم در نیومکزیکو آغاز به کار کرد، اولین 

ســینمایی بود که به این منظور تاسیس شد. اما استقبال 
خوبی از آن نشــد و فعالیت یک ساله آن چندان ادامه دار 
و امیدوارکننده نبود. تا ســال 1۹40 در نقاط دیگری از 
آمریکا 1۵ »درایواین ســینما« بــه راه افتاد که بعضی 
از آن هــا تا قبل از جنگ جهانــی همچنان فعال بودند. 
پس از ســال 1۹4۵ و طبیعتا با رشــد جمعیت و ازدیاد 
اتومبیل ها، جهش عظیمی اتفاق افتاد که باعث راه اندازی 
مجدد »درایواین ســینما« شــد. به طوری که هر سال 
صدها مدل از این نوع سینما برپا می شد. اوج »درایواین 
سینما« در دهه ۵0 و اوایل دهه ۶0 میلادی بود که تعداد 
این ســینماها به 4000 رسید و به حهت اینکه ارزانتر از 
ســینماهای معمولی بودند طرفداران زیادی نیز داشتند. 

اما از دهه ۷0 میلادی در نتیجه پیشــرفت تکنولوژی و 
تغییراتی که در سرگرمی های خانگی مثل تلویزیون های 
رنگــی و کابلی، ویدیــو و... پیش آمــد، رونق این نوع 
ســینماها نیز رو به افول رفت و اگر چه در شــروع قرن 
21 بعضی از این ســینماها به شکلی دیگر احیا شدند اما 
تــلاش  برای رونق قبلی آن ها راه به جایی نبرد تا جایی 
که براســاس گزارش ها، تا دو ســال قبل کمتر از 300 

»درایواین سینما« در سراسر جهان وجود داشت.
صفاکرانیکهبهزودیگستردهخواهدشد

حالا در روزهایی که ضرر چند میلیارد دلاری برای گیشه 
سینمای دنیا تخمین زده می شود، پاندمی کروناویروس 
و ممنوعیت اجتماعات و بســته شــدن ســینماها، موج 
غیرمنتظــره ای از توجه بــه »درایواین ســینما« را در 
کشورهایی چون کره جنوبی، ژاپن، آمریکا و استرالیا به 
وجود آورده که در این بین، ایران نیز از این ایده استفاده 

و با فیلم خروج، آغاز به کار این نوع اکران را کلید زد.
منوچهــر صفرخانی کارگردان و بازیگــر، مدتی قبل با 
ارسال نامه ای به سازمان سینمایی خواستار اجرای طرح 
»ســینما خــودرو«  )Drive in cinema(  برای کمک 
به اقتصاد ســینماداران و صاحبان فیلم ها شــد که این 
نامه مورد موافقت این ســازمان قرار گرفت. او در اینباره 
گفته، برای اجرای این طرح مشغول تجهیز و راه اندازی 

سینمااتومبیل در تهران و چند استان است.
به ایــن ترتیب به نظر می رســد شــاهد نمایش تعداد 
بیشــتری از فیلم های در صف اکران به طور وسیع تر در 
تهران و شهرهای دیگر باشیم. شایان ذکر است که طرح 
اجرای فیلم خروج با مشــارکت سازمان هنری رسانه ای 
اوج و موسسه سینمایی نورتابان و با حمایت شرکت نفت 

بهران برگزار شده است.

اکران فیلم خروج، این بار در سینما خوردو
در روزهای کرونایی، درایواین سینما یا سینما اتومبیل در حال احیا است
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شــهردار مشــهد با توجه به بررسی های زيســت محیطی از کمربند سبز 
جنوبی بازديد کرد. به گزارش صبح امروز به نقل از پايگاه اطلاع رســانی 
شهرداری مشهد، محمدرضا کلائی ظهر پنج شنبه گذشته طی بازديدی به 
همراه اژدر اژدری، معاون شهردار و رئیس سازمان اقتصادی، سرمايه گذاری 
و مشــارکت های مردمی شهرداری مشهد و امیر اقتناعی مشاور شهردار و 
مديرکل روابط عمومی و بین الملل شــهرداری مشــهد از ارتفاعات سبز 

کمربنــد جنوبی بازديد کرد.در اين بازديد در خصوص توســعه و بررســی 
مسائل زيســت محیطی حائز اهمیت کمربند سبز جنوبی تصمیماتی اتخاذ 
شد. گفتنی اســت: چند هفته پیش يک عضو شورای اسلامی شهر مشهد 
نسبت به نداشتن پیوست زيست محیطی برای پروژه جاده کمربند جنوبی 
از شهردار سوال کرد و پس از آبستراکسیون اعضای شورا، در جلسه بعدی 

اقناع شورا از پاسخ های شهردار رای آورد.

بازدید شهردار مشهد از 
ارتفاعات کمربند سبز 
جنوبی

مشاور شهردار مشهد در امور معلولان خبرداد:

استفاده رایگان از حمل ونقل عمومی 
برای افراد دارای معلولیت

مشاور شهردار مشــهد در امور معلولان گفت: استفاده رايگان از حمل ونقل عمومی 
برای افراد دارای معلولیت را در دســتور کار قرار داده ايم، اما به دلیل تعطیلی مترو و 
شرايط استفاده از اتوبوس به علت کرونا اين امر مشهود نبوده، مقدمات آن به خوبی 

انجام شده و استفاده از آن در فرصت های ديگر فراهم خواهد شد.
محمدرضا تیموری در خصوص اقدامات شهرداری برای افراد دارای معلولیت در ايام 
درگیری با کرونا، اظهار کرد: در پروژه اخیر شــهرداری مبنی بر توزيع 50 هزار بسته 
معیشــتی، 26 هزار نفر شناسايی و معرفی شدند. همچنین ضدعفونی  کردن مراکز و 
آسايشگاه های مرتبط با اين افراد نیز از ديگر اقدامات انجام شده است. علاوه بر اين 
بــرای رفاه حال کارمندان دارای معلولیت تلاش کرديم دورکاری را افزايش دهیم و 

شرايط خاص تری را برای اين افراد در نظر بگیريم.
تیمــوری افزود: همچنین بــرای رفت وآمد اين افراد، اســتفاده رايگان از حمل ونقل 
عمومی را در دســتور کار قرار داده ايم اما به دلیل تعطیلی مترو و شــرايط اســتفاده 
از اتوبوس به علت کرونا اين امر مشــهود نبوده، مقدمات آن به خوبی انجام شــده و 

استفاده از آن در فرصت های ديگر به خوبی فراهم خواهد شد.
مشــاور شهردار مشــهد در امور معلولان بیان کرد: طرح ها و برنامه های ديگری نیز 
در ارتبــاط با افراد دارای معلولیت برنامه ريزی شــده که در آينده به صورت جدی تر 
آن را دنبال خواهیم کرد. اين موارد در حد پیشــنهاد بوده و نیازمند بررســی توسط 

سازمان های مربوطه خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: يکی از برنامه های پیش بینی شده ما برای افراد دارای معلولیت، 
شناسايی محل سکونت اين افراد توسط سازمان آتش نشانی است تا در مواقع ضروری 
مانند بحران ها، اگر نیاز به کمک رسانی خاص تری بود، با امکان بیشتری به اين افراد 

دسترسی داشته باشند که در اين رابطه آتش نشانی به ما قول مساعدت داده است.
 

آسفالت ۱۰ هزار متر مربع از بولوار امت  
شهردار منطقه چهار مشهد گفت: 10 
هزار متر مربــع از بولوار امت در اين 
منطقه با اقدامی جهادی طی سه روز 

لکه گیری و روکش آسفالت شد.
به گــزارش صبح امــروز، غلامرضا 
غلامی ضمــن اعلام اين خبر گفت: 
از ابتدای ســال جاری و براســاس 
نیازسنجی صورت گرفته زيرسازی و 
آسفالت تعدادی از معابر سطح منطقه در دستور کار قرار گرفته است که در تازه ترين 
اقــدام، 10 هزار مترمربع از بولوار امت حدفاصل تقاطع بولوار امت و شــهید مفتح تا 

میدان امت روکش آسفالت شده است.
وی با بیان اينکه اين پروژه با سرعت مطلوبی در مدت سه روز به پايان رسیده است، 
ادامه داد: در اين پروژه که با اعتباری بالغ بر 5 میلیارد ريال انجام شده از 1300 تن 

آسفالت استفاده شده است.
وی به آسفالت معابر در سال 98 اشاره کرد و افزود: طی سال گذشته 13۴ هزار متر 
مربع از معابر فرســوده با استفاده از 19.2 هزار تن آسفالت و با اعتباری بالغ بر 55.5 
میلیارد ريال لکه گیری و روکش شــده و به ايــن منظور حدود 12.5 هزار متر مربع 

زيرسازی معابر انجام پذيرفته است.
شــهردار منطقه ۴ مشهد ادامه داد: 7.2 هزار متر مربع از اين حجم در طرح استقبال 
از بهار 99 در معابر فرعی که نیاز به اصلاح، مرمت و روکش آســفالت داشتند مانند 

بولوار پنجتن، نبوت، بزرگراه شهید بابانظر و ... اجرا شده است.
غلامی در پايان از شهروندان منطقه چهار خواست معابری که نیاز به اصلاح و مرمت 
دارند از طريق ســامانه 137 اعلام کنند تا در کمترين زمان ممکن نسبت به مرمت 

و اصلاح آن اقدام شود.

انتصاب رئیس کمیته گردشگری شهری 
مجمع شهرداران کلان شهرهای ایران

با حکم کمــال مرادی، دبیرکل 
ايران،  کلان شــهرهای  مجمع 
نرگــس شــالچیان رابع رئیس 
کمیتــه گردشــگری شــهری 
اجتماعی  و  فرهنگی  کمیسیون 

اين مجمع شد.
بــه گــزارش صبــح امــروز، 
در ايــن حکــم آمــده اســت 
راهبردی،  برنامه هــای  تدوين 
آسیب شناسی، اصلاح و بازتعريف مقررات و دستورالعمل های اجرايی و اتخاذ تدابیر در 
خصوص فراهم آوردن زمینه های همکاری گسترده از جمله مأموريت های محول شده 

است.
دبیر کل مجمع شــهرداران کلان شــهرهای ايران در اين حکم ابراز امیدواری کرده 
است که اين انتصاب زمینه مساعد و خلاقانه ای برای همگرايی و هم افزايی هدفمند 
در بین معاونین امور اجتماعی و فرهنگی، مديران و کارشناسان کلان شهرها، نهادها، 
موسسات، شــرکت ها و ســازمان های دولتی، عمومی و غیردولتی کشور ايجاد کند 
و بسترســاز تصمیم گیری های تحول آفرين در چارچوب اســناد بالادســت، مقررات 
جاری و اهداف تعیین شــده در فرآيند جذب و توســعه گردشگری داخلی و خارجی، 
مشــارکت پذيری سرمايه گذار، برندسازی شهری و توسعه زيرساخت های اين صنعت 
پاک در کشور باشد.نرگس شالچیان رابع، دانش آموخته دکتری جغرافیا و برنامه ريزی 
شهری اســت که از دی ماه 1396 در سمت معاونت گردشــگری و زيارت سازمان 

اجتماعی و فرهنگی شهرداری مشهد به فعالیت می پردازد.

هواشناسی نسبت به آبگرفتگی معابر و سیلابی شدن مسیل ها در خراسان رضوی هشدار داد:

آبگرفتگی های بهاری
پیش بینــی  طبــق 
خراسان  هواشناسی 
عصــر  از  رضــوی 
پنج شنبه بارش باران 
آغاز شده و اين روند تا 
سه شنبه هفته آينده ادامه 
خواهد داشت.براســاس 
هواشناســی  اخطاريــه 
از  رضــوی  خراســان 
عصر   پنج شنبه گذشته 
استان  نقاط  بیشــتر  در 
وقوع بارش هــای رگباری توام با رعد و برق، 
در نواحی مستعد وقوع صاعقه و بارش تگرگ 
همراه با وزش باد شديد لحظه ای، آبگرفتگی 
معابــر، بالا آمدن آب رودخانه ها و ســیلابی 
شدن مسیل ها را  داريم.همچنین اين بارش ها 
در روز گذشــته  12 ارديبهشت ماه به شکل 
رگبــار توام با رعدوبرق و در نواحی مســتعد 
وقــوع صاعقه و بارش تگــرگ گاهی وزش 
باد شــديد لحظه ای همراه با آبگرفتگی بود.

براساس هشــدار هواشناسی بیشترين حجم 
بارش در شهرســتان ها و توابع درگز، کلات، 
فیروزه، خوشاب،  نیشــابور،  قوچان، چناران، 
جوين، جغتای، داورزن، سبزوار، فريمان، تربت 
حیدريه، کاشمر، خلیل آباد، ريوش، بردسکن، 
ممولات، کاخک گناباد، رشتخوار، زاوه، تربت 
جام )بويژه نواحی غربی(، صالح آباد، سرخس، 
طرقبه، شانديز، ارتفاعات و دامنه های بینالود، 

هزار مسجد و مشهد پیش بینی شده است.
هم چنیــن امروز شــنبه، 13 ارديبهشــت 
بارش های رگباری توام با رعدوبرق در غالب 
نقاط بويژه نواحی شــمالی و جنوب شــرقی 
اســتان همراه با وزش باد شــديد لحظه ای 
را خواهیــم داشــت.همچنین يکشــنبه 1۴ 
ارديبهشــت ماه بارش ها به شکل رگبار توام 
بــا رعدوبرق و وزش باد شــديد لحظه ای با 
احتمال آبگرفتگی و سیلابی شدن مسیل ها 

در تمامی نقاط استان بويژه شهرستانها و توابع 
قوچان، چناران، فريمان، نیشــابور، ارتفاعات 
بینالود، ريوش پیش بینی می شود و اين  روند 
تا روز دوشــنبه 15 ارديبهشت ماه ادامه دارد.

بر اين اســاس اين بارش ها تا روز سه شــنبه، 
16 ارديبهشت به  شــکل بارش رگبار همراه 
با رعدوبرق در نواحی مســتعد بارش تگرگ 
و وقوع صاعقه، وزش باد شــديد، آبگرفتگی، 
ايجاد رواناب و سیلابی شدن مسیلها، اختلال 
در سیســتم حمل و نقل استان گزارش شده 
است .توصیه می شــود تمهیدات لازم جهت 
جلوگیری از بروز خســارات احتمالی در نظر 
گرفته شــود  و از تردد و توقف در حاشــیه 
رودخانه  هــا، صعود به ارتفاعــات و مناطق 

کوهستانی و جلوگیری به عمل آيد.
 باران در 15 شهرستان
 خراسان رضوی باريد

هم چنین کارشــناس مرکز پیش بینی اداره 
کل هواشناســی خراسان رضوی روز گذشته 
افزود: بیشترين میزان بارش رخ داده طی اين 
مدت در شهرستان سبزوار با 20 میلیمتر ثبت 
شده است و پس از آن شهرستانهای کلات و 
کاشمر به ترتیب با 16 و 15 میلیمتر بیشترين 
بارش را داشــته اند.فريدون سنگچولی افزود: 
تاکنون بارش باران در شهرستانهای سبزوار، 
قوچان، ســرخس،چناران، مشــهد، نیشابور، 
تربت حیدريه، کاشمر، درگز، فريمان، جغتای، 
بردســکن و کلات، بجستان و کاخک گناباد 
گزارش شــده اســت.وی اضافه کرد: میزان 
بارش رخ داده در مشــهد طــی اين مدت در 
ايســتگاه فرودگاهی اين شهر هفت میلیمتر 
گزارش شده است. کارشناس مرکز پیش بینی 
اداره کل هواشناســی خراسان رضوی گفت: 
بارشهای رگباری باران همراه با رعد و برق و 
وزش باد شديد لحظه ای و احتمال آبگرفتگی 
و ايجاد رواناب تا روزهای میانی هفته آينده در 

استان خراسان رضوی ادامه دارد.

ســنگچولی با اشاره به نوســانات يک تا دو 
درجــه ای دما طــی دو روز آينده در اســتان 
خراسان رضوی افزود: بیشــینه دمای امروز 
شــنبه به 25 درجه سلســیوس می رسد و در 
روز يکشنبه با يک درجه کاهش به 2۴ درجه 
خواهد رســید.وی ادامه داد: قوچان با کمینه 
دمای هوای  10 درجه سلسیوس و مه ولات 
با بیشــینه دمای هــوای 27 درجه به ترتیب 
گرمترين شهرستانهای خراسان  و  سردترين 

رضوی طی 2۴ ساعت گذشته بوده اند.
مسدود شدن راه روستايی 11 روستا در 

كلات 7 روستا در خوشاب و چناران
مديــرکل راهداری و حمــل و نقل جاده ای 
خراســان رضوی گفت: در پی بارش شــب 
گذشــته بــاران راه ارتباطی 11 روســتا در 
شهرســتان کلات تا اطلاع بعدی مســدود 
اعلام شــد.ابراهیم نصری روز گذشته با بیان 
اين مطلب افزود: روستاهای ياد شده عبارتند 
از آبگرم، باغگاه، خواجه روشــنايی، سیرزار، 
مؤمن آباد، بام چنار، ســنگ ديوار، بابافرجی، 
چهارراه، خاکســتر و لائین کهنه که به دلیل 
وقوع ســیلاب و آبگرفتگی راه آنها تا اطلاع 

بعدی مســدود اســت.وی ادامه داد: در حال 
حاضر علاوه بــر 11 راه روســتايی مذکور، 
راه  هفت روســتا در شهرستان های کلات، 
خوشــاب و چناران اين اســتان کــه در پی 
بارش های ۴8 ســاعت گذشــته بسته شده 
بودند نیز همچنان مسدود است.او اضافه کرد: 
هم اکنون تردد خودروها در ســاير راه های 
ارتباطی اســتان از جمله جاده های منتهی به 
مشــهد به صورت عــادی و روان در جريان 
 اســت و بارشی در اين محورها گزارش نشده 

است.
جاده مشهد - كلات بازگشايی شد

همچنین فرماندار کلات ايرنا گفت: با تلاش 
راهداران جاده کلات - مشهد که شب گذشته 
در پی بارش شــديد باران و ورود گل و لای 
مسدود شده بود بازگشايی شد.مهدی ناصری 
افزود: شــب گذشته اين جاده به دلیل ريزش 
کوه و ورود گل و لای به سطح آن در محدوده 
بین پل هفت دهنه تا کارخانه آب معدنی و سه 
راهی طاهر آباد مسدود شد که با اعزام ماشین 
آلات و نیروهای راهداری از مشــهد و کلات 

اين محور بازگشايی شد.

 جاده های خراسان رضوی لغزنده است
 جانشین ريیس پلیس راه فرماندهی انتظامی 
خراســان رضوی گفت: جاده های اين اســتان 
بــه دلیل بارش مقطعی باران لغزنده اســت و 
رانندگان بايد با رعايت ســرعت مطمئنه تردد 
کنند.ســرهنگ محمد علی احسان بخش روز 
گذشته افزود: در حال حاضر نیز در مسیر مشهد 
- فريمان و مسیر مشهد - چناران بارش باران 
گزارش شــده  اســت.وی اضافه کرد: از صبح 
امروز )جمعه( به دلیل لغزندگی ســطح جاده و 
تخطی از ســرعت مطمئنه، دو مورد واژگونی 
خودرو با دو مجروح در جاده ها رخ داده  اســت.

جانشــین ريیس پلیس راه فرماندهی انتظامی 
خراســان رضوی گفت: تمام مسیرهای اصلی 
اســتان باز و ترافیک نیز عادی و روان است.

بر اســاس اعلام اداره کل هواشناسی خراسان 
رضوی، بارش های رگباری چند روز گذشــته  
از ديشــب افزايش يافته و تا اواسط امروز در 
مناطق شــمالی و غربی اســتان به اوج خود 
می رســد که با توجه به رگباری بودن بارش ها  
و ريزش تگرگ و وزش باد در مناطق مستعد، 
احتمال جاری شدن سیل و روان آب وجود دارد.

رئیس شورای اسلامی شهر مشهد 
گفت: در حال در زمینه بافت های 
تاريخی مشهد قدری عقب ماندگی 
داريم اما تمام تلاش خود را به کار 
می بريم تــا در 16 ماه باقیمانده از 
عمر شــورا اقدامات لازم را در اين 

زمینه به انجام برسانیم.
به گــزارش صبح امروز محمدرضا 
حیدری در نشســت خبری که به 
صورت ويدئو کنفرانس برگزار شد 
در پاســخ به سوالی درباره حفظ و 

احیای بافت های تاريخی و میراث فرهنگی شــهر مشــهد گفت: در خصــوص بافت محلات و مناطق 
شــهر آنچه تعیین تکلیف می کند طرح های تفصیلی است که مطالعات ويژه آنها انجام شده و کاربری ها 
مشــخص شده اســت، اما در بافت پیرامون حرم اتفاقات نامناســبی پیش آمده و متاسفاته سبب از بین 
رفتن بسیاری از اماکن و خانه های تاريخی در اين منطقه شده است؛ البته مشاور جديد منتخب شورای 
عالی معماری و شهرسازی در حال بازنگری مطالعات است و ما نیز در مديريت شهری کمک و حمايت 

می کنیم تا طراحی های جديد در اسرع وقت انجام شود.
وی افزود: تاکید اساسی ما بر حفظ بافت های تاريخی قابل نگهداری است هرچند شهرداری نیز بخش 
قابل توجهی از بافت ها و ساختمان های تاريخی در محدوده ثامن را تملک و احیا کرده و در برنامه سال 

جاری نیز تملک تعداد بیشتری از اين منازل در دستور کار قرار دارد.
به گفته وی در جديدترين اتفاق اين بخش، طرحی در شــورا در دست کار کارشناسی است تا بر اساس 
آن تســهیلاتی برای اين موضوع به تما کســانی که منازل و ســاختمانهای شان به ثبت رسمی میراث 
فرهنگی رســیده و يا شاخصه های نزديک به شــاخص های قابل قبول را دارا می باشند ارائه شود تا از 
اين طريق امکان احیای بیشــتر و ســريع تر اين ساختمان ها به وجود آيد؛ اين تسهیلات به صورت غذا 
قرض الحســنه برای اقدام مســتقیم خود مالک و يا تهاتر زمین يا ملک به ازای ملک مورد نظر در نقاط 

ديگر شهر قابل انجام است.
حیدری خاطرنشــان کرد: به طور کلی توجهی که مديريت شــهری دوره فعلی به حوزه میراث فرهنگی 
و اماکن تاريخی مشــهد داشته در تمام دوره های شــورای شهر کم نظیر است. مثال آن نیز فعالیت ها و 
اقداماتی که در حوزه شهر تاريخی توس و آرامگاه فردوسی انجام شده؛ تا پیش از روی کار آمدن شورای 
پنجم وقتی که گردشگران برای بازديد از آرامگاه فردوسی مراجعه می کردند پیش از ورود به با آرامگاه 
از يک زمین خاکی و تقريباً مخروبه رد می شــدند اما در حال حاضر پروژه عظیم جلوخان در ســه فاز با 

هزينه 30 میلیارد تومان به اجرا در آمده و ظاهر بسیار پسنديده ای را به فضای آرامگاه بخشیده است.
حیدری خاطرنشــان کرد: در حال در زمینه بافت های تاريخی مشهد قدری عقب ماندگی داريم اما تمام 
تلاش خود را به کار می بريم تا در 16 ماه باقیمانده از عمر شــورا اقدامات لازم را در اين زمینه به انجام 
برســانیم.گفتنی است: هفته گذشته روزنامه صبح امروز گزارشی از بافت مشهد معاصر به عنوان بخشی 

از هويت مشهد چاپ کرد.

تولیت آســتان قــدس رضوی بر 
ضــرورت توجه به احیــاء و ترويج 
در   ـاســلامي  ايراني  معمــاري 
منظور  به  شهری  ساخت وسازهای 
حفظ ارزش های فرهنگی جامعه و 
ايجاد فضای سبک زندگی اسلامی 

تأکید کرد.
بــه گــزارش صبــح امروزبه نقل 
از آســتان نیوز، حجت الاســلام 
والمســلمین احمد مروی در ديدار 
رئیس و اعضای شــورای شــهر و 

 ـاسلامي در ساخت و سازهای شــهری را از موضوعات حائز  شــهردار مشــهد، توجه به معماري ايراني 
اهمیت برشــمرد و ابراز کرد: ابنیه به جا مانده از تاريخ کهن و تمدن غنی کشــور ايران نشان می دهد، 
ايرانیان از پیشگام نســبت به طراحی و معماری ساختمان ها و ابنیه ها صاحب سبک بودند.وی افزود: ما 
نبايــد در برابر غرب خود را کوچک بدانیم، آن روزی که ما تمــدن بوجود آورديم و خالق تمدن بوديم، 
اســمی از غرب نبود؛ آن روزی که در کشــورهای اســلامی کتابخانه هايی با صدها هزار نسخه کتاب 
خطی وجود داشــت در غرب يک کتابخانه يافت نمی شد.تولیت آستان قدس رضوی با اشاره به معماری 
هنرمندانه و بســیار غنی و چشــم نواز حرم مطهر رضوی، ابراز کرد: هنر معماري ايراني  ـاسلامي به کار 
رفته در حرم مطهر تابلويی بی نظیر از فرهنگ و هنر است، روضه منوره و مسجد گوهرشاد، سراسر جلوه 
معجزه ها و هنرنمايی های معماريســت.وی با بیان اينکه بسیاری از ساخت و سازهای امروزی شهرها که 
الگو گرفته از معماری غربی اســت، با فرهنگ و ارزش های اســلامی مطابقت ندارد، عنوان کرد: احیاء، 
 ـاسلامي با هدف حفظ فضای سبک زندگی اسلامی و اصالت شهرها  ترويج و پايبندی به معماري ايراني 
از موضوعات مهمی اســت که بايد مدنظر شورای اسلامی شهر باشد.وی در ادامه با اشاره به تأکیدات و 
منويات رهبری در ديدار اعضای شــورای اسلامی شــهرها، ابراز کرد: ايشان در اوايل تأسیس شوراهای 
اسلامی با اعضای آن ديدار داشتند و نکات راهگشايی را بیان فرمودند که از آن جمله می توان به حفظ 
هويت و اصالت شهرها و روستاها، پايبندی به معماری اسلامی و ايرانی، رعايت زيبايی و استحکام بناها، 
ترويج فرهنگ نظم و قانون، گســترش نمادهای دين و اخلاق، توجه به نیازهای جانبازان و مصدومان 
جسمی و نگاه عدالت گستر به محله ها و اشخاص محروم اشاره کرد که بايد همواره مد نظر شوراها قرار 
داشته باشد.حجت الاسلام والمســلمین مروی ضمن اعلام آمادگی آستان قدس رضوی برای همکاری 
با مجموعه مديريت شــهری مشهد به منظور عمران و آبادانی شهر، گفت: وضعیت نامساعد حاشیه شهر 
مشــهد دغدغه و غصه ماست، چندين بار از مناطق حاشیه ای شهر مشهد چه پیش و چه پس از پذيرش 
مسئولیت اين آستان مقدس بازديد کرده ام، وضعیت ناهنجار اين مناطق اصلا قابل قبول و تحمل نیست.

وی ضمن تصريح بر همکاری و همفکری فی مابین آستان قدس رضوی و شورای شهر مشهد برای حل 
مســائل و ايجاد تغییرات مطلوب در اين حوزه، بیان کرد: آستان قدس رضوی دارای محدوديت هايی از 
جمله حفظ رعايت غبطه وقف وشــرايط موقوفه است، لذا ما بايد با تعامل ضمن حفظ غبطه و مصلحت 

وقف، موجب عمران و آبادی در شهر مشهد  شويم.
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مديرعامل سازمان بازآفرينی فضاهای شهری شهرداری مشهد از حل يکی از مسائل و خواسته های 
چندين ســاله ساکنین محله طرق با پیگیری و تســهیل گری دفتر توسعه اين محله خبرداد.

به گزارش صبح امروز، مجتبی شاکری روش با اشاره به حل يکی از مسائل چندين ساله 
ســاکنین محله طرق با تسهیل گری دفتر توســعه اين محله اظهار کرد: با پیگیری های 
دفتر توســعه محله طرق و جلب مساعدت آســتان قدس رضوی و همراهی و همکاری 
منطقه هفت، ديوار بولوار شــهید رجايی عقب نشــینی و اين بلوار آسفالت شد.شاکری 

روش تصريح کرد: عقب نشینی اين ديوار يکی از خواسته های ساکنین محله طرق بود که 
قدمتی چندين ساله داشت.مديرعامل سازمان بازآفرينی با اشاره به همراهی و حمايت درخور 

تقدير شهرداری منطقه هفت و آستان قدس رضوی در حل اين موضوع گفت: پیگیری های دفتر 
توسعه محله طرق برای تحقق اين خواسته مردمی منجر به انعقاد تفاهم نامه ای بین شهرداری منطقه 
هفت و آســتان قدس رضوی شد که خروجی آن حل و فصل اين مشکل چندين ساله بود.وی ادامه 
داد: اين ديوار به طول 560 متر عقب نشینی شده است که مساحت زمین آزادسازی شده آن 7780 
مترمربع اســت که پس از عملیات تخريب ديوار و زيرسازی بولوار شهید رجايی، عملیات آسفالت آن 

در حال انجام است که 7000 مترمربع از بولوار را در بر می گیرد.
  

شــهردار منطقه 10 مشــهد از احداث پارک خطی در حاشــیه بولوار جراح اين منطقه با هدف 
افزايش ســرانه فضای سبز خبر داد.به گزارش صبح امروز، احمد حافظ با اعلام اين خبر، 

اظهار کرد: اين پروژه به مساحت 3هزار مترمربع در بولوار شهید جراح، ابتدای توس78 
اجرايی شــد.وی اعتبار اين پروژه را بالغ بر 5میلیارد و پانصد میلیون ريال دانســت و 
افزود: اين پروژه با هدف ارتقای کیفی فضای سبز محلات، توسعه فضای سبز، بهبود 
نمای بصری شهر و... احداث شد.شهردار منطقه 10 مشهد تصريح کرد: احداث فضای 

ســبز در مسیر عبور شــهروندان، علاوه بر تلطیف هوا، موجب زيبايی منظر شهری و 
ارتقاء روحیه شــادابی و نشاط شهروندان می شــود. هم چنین شهردار منطقه 10مشهد 

از تجهیــز و بازپیرايی مبلمان های پارکی ســطح منطقه خبر داد. حافظ گفت، اين اقدامات با 
هدف افزايش کیفیت خدمات در بوستان های سطح منطقه با اعتباری 500 میلیون ريالی اجرايی 
می شود.وی با بیان اينکه اين اقدامات در راستای حذف مبلمان فرسوده و افزايش مبلمان در بستر 

های مناسب، رفع نازيبائی های بصری و آراستگی بوستان های سطح منطقه دانست.
شــهردار منطقه 10مشــهد تصريح کرد: به منظور زيباسازی منظر شهری و بهبود وضعیت کیفی 

مبلمان شهری اين اقدامات در برنامه کاری اداره فضای سبز اين منطقه قرار گرفته است.

احداث پارک خطی در حاشیه بولوار جراح منطقه ۱۰تسهیلگری برای حل معضل چند ساله در طرق
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درخواست میزبانی جام ملت های ۲۰۲۷؛ 

شوخی با آسیا یا فریب افکار عمومی؟
آيا در شرايط کنونی فوتبال ايران، درخواست برای میزبانی جام ملت های آسیا به واقعیت تنه 

می زند يا بیشتر به طنزی تلخ می ماند؟
به گزارش ايسنا، درخواست ايران برای میزبانی جام ملت های آسیا 2027 با موجی از انتقاد 
اهالی فوتبال از اقدام فدراســیون ايران همراه شده اســت. اين اتفاق در حالی رخ داده که 
برگزاری بزرگ ترين رويداد فوتبالی آسیا نیازمند تهیه زيرساخت های گران قیمتی است که 

نظیر آن در ايران موجود نیست و رسیدن به چنین وضعیتی سال ها طول خواهد کشید.
 درخواست ميزبانی با كدام زيرساخت؟

در نگاه اول توجه برخی به وجود ورزشــگاه هايی با استانداردهای فیفا جلب می شود که اين 
موارد هم در ايران موجود نیست چرا که شیخ سلیمان، رئیس AFC اخیرا اعلام کرده برای 
میزبانی اين رويداد که با حضور 2۴ تیم برگزار می شود، نیازمند هشت تا 10 ورزشگاه طبق 
استانداردهای جهانی اســت اما با وجود ساختن ورزشگاه هايی مانند امام رضا )ع(، شهدای 

فولاد، نقش جهان و ... هنوز هم ايران فرسنگ ها تا چنین استانداردی فاصله دارد.
 ضعف سيستم حمل نقل و هتل داری

مهم ترين مسائل به موضوع حمل ونقل، اقامت و درآمدزايی شرکت ها در اين قبیل مسابقات 
مربوط می شود که اين موارد نیازمند عزم بالا در داخل دستگاه های اجرايی دولت است و به 

تنهايی از عهده نهادی مانند فدراسیون فوتبال يا وزارت ورزش برنمی آيد.
نگاهی به فهرســت الزامات هر کشوری برای برگزاری اين رويداد نشان می دهد که ايران 
در سالیان گذشته سابقه برگزاری اين قبیل رويدادها را نداشته و زيرساخت های کنونی اجازه 
برگزاری آن را هم نمی دهد مگر اينکه واقعا يک معجزه رخ دهد و در عرض چند سال ايران 

از اين رو به آن رو شود.
 ضعف سخت افزاری در شهرستان ها

برای اخذ میزبانی نبايد تمام توجه به تهران جلب شــود که در شــرايط کنونی با مشکلات 
زيادی از نظر حمل و نقل و زيرســاخت های ورزشــی مواجه اســت و بايد نگاهی به ساير 
شهرهای میزبان اين رويداد هم داشت که برخی از آن ها حتی صاحب مترو و ساير وسايل 
نقلیه نیســتند. به اين موضوع نبود هتل 5 ستاره در برخی شهرها و همینطور دشواری های 
مربــوط به اخذ مجوز از گمرک و رواديد و در نهايت ممنوعیت های مربوط به حضور بانوان 

را هم اضافه کنید.
 عدم پرداخت درآمدهای تبليغاتی و كپی رايت

يکی از مسائل مهم در اين زمینه، مسائل تبلیغاتی است که به هیچ وجه ايران آمادگی لازم 
را برای اين موضوع ندارد و کپی رايت رعايت نمی شود. اين اتفاقات در حالی رخ می دهد که 
هدف نهادهای بین المللی فوتبال از برگزاری اين مسابقات کسب درآمد و رشد فوتبال از اين 

طريق است که در ايران راه به جايی نمی برد.
* بحران مالی و اجرايی در فدراسیون فوتبال

درخواست ايران برای میزبانی از جام ملت های آسیا در حالی است که بحران های بی شماری 
در فوتبال ايران ديده می شــود که حل کردن اين مســائل نیازمند توان مضاعف و سرمايه 
هنگفتی است که به علت رعايت نشدن مسائل تبلیغاتی، موجب فقر فوتبال ايران شده است.
به همین علت است که AFC سال 93 تصمیم گرفت میزبانی جام ملت های آسیا 2019 را 
به جای ايران به کشوری مانند امارات بدهد که در شرايط عادی الزامات برگزاری اين رويداد 
را دارا بود و توانست در فاصله چهارسال مهیای اين رقابت ها شود اما درباره ايران اين عدد 
چقدر خواهد بود؟ با توجه به وضعیت اقتصادی کشور و تحريم های موجود، چند سال طول 

می کشد تا ايران به اين مرحله برسد؟

اگر ملاک جدول فعلی باشد، صد در صد موافق ادامه بازی ها هستیم؛

مسیگر: فقط سه باشگاه خواهان ادامه 
لیگ هستند

مديرعامل باشگاه شاهین بوشهر می گويد در صورتی که مسئولان سازمان لیگ بخواهند 
جدول فعلی را ملاک تعیین سرنوشت لیگ قرار بدهند، آنها موافق ادامه بازی ها هستند.

به گزارش ورزش 3، ســعید مسیگر مديرعامل شاهین بوشهر در رابطه با صحبت هايی که 
پیرامون پايان مجوز تیمداری شــهرداری وجود دارد، اينطور حرف هايش را آغاز کرد: ببیند 
بحث ما پارســال هم اين بود که شهرداری اجازه تیمداری ندارد ولی مجوز يکساله گرفتیم 
که اعتبار اين مجوز هنوز تمام نشده است. بنابراين هنوز صحبتی مبنی بر واگذاری شاهین 
نیست و تمرکز ما بقا در رقابت های لیگ برتر است. تیم شاهین هم يک تیم پرطفپرطرفدار 
در کشور است و قطعا تصمیمی که گرفته می شود، هواداران تیم را هم لحاظ خواهد کرد. 
بعد از اتمام لیگ در اين رابطه يک فکر درست و حسابی می کنیم. پارسال هم همین شرايط 
را داشتیم. اول به ماندن تیم فکر می کنیم و تاکنون اصلا سمت واگذاری نرفتیم.او در پاسخ 
به اين موضوع که شــاهین شرايط خوبی داشت و تعطیلی لیگ به ضرر اين تیم شد، بیان 
کرد: اين تعطیلی لیگ که ناخواسته بود. آن تیم هايی که شرايط خوبی داشتند، به ضررشان 
تمام شــد و تیم هايی که شــرايط بدی داشتند ممکن است شرايط بهتری با شروع مسابقا 
پیدا کنند. ما از 5 بازی آخرمان 10 امتیاز گرفتیم و فکر می کنم تیم دوم جدول بوديم و از 
زمانی که آقای میشو آمدند شرايط خوبی پیدا کرديم. چه به لحاظ کمی و چه کیفی شرايط 
خوبی داشتیم. همه از اين شرايط ضرر کردند ولی ما امیدواريم به آينده و احساس می کنم 
با شــرايطی که داريم حتما در لیگ برتر باقی می مانیم.مديرعامل شاهین بوشهر در رابطه 
با سوالی که از او در مورد تعیین تکلیف لیگ پرسیديم، عنوان کرد: از 16 تیم لیگ برتر هر 
چند موثق نیست ولی با نامه نگاری هايی که انجام شده، 13 تیم خواهان تعطیلی مسابقات 
هستند. فولاد خوزستان، صنعت نفت و پرسپولیس تنها تیم هايی هستند که موافق برگزاری 

لیگ هستند.
او در مورد ديدگاه شاهین در رابطه با عدم ادامه مسابقات بیان کرد: ديدگاه ما که می گويیم 
لیگ برگزار نشود، فنی نیست و بحث سلامتی بازيکنان و جامعه فوتبال برای ما اولويت دارد. 
ما هر کاری می کنیم، بايد ســلامتی بازيکنان و افرادی که درگیر فوتبال هستند را در نظر 
داشته باشیم و اگر قرار باشد سلامتی افراد جامع را به خطر بیندازيم، ارزشی ندارد. اگر قرار 
است سلامتی به خطر بیفتد اصلا برگزار نشود، بهتر است. پس بحث فنی نداريم و اولويت 

سلامت انسان ها است.
مسیگر در پاسخ به اين سوال که اگر مسئولان فوتبال بخواهند جدول فعلی را برای تعیین 
تکلیف لیگ در نظر بگیرند، و اينکه نظر باشگاه شاهین برای تعیین تکلیف سرنوشت لیگ 
چیست، تاکید کرد: هنوز نظری از ما نخواسته اند. چند راه حل وجود دارد. می توانیم 9 بازی 
باقی مانده را بچسبانیم به لیگ  بعدی. متمرکز برگزار کردن بازی ها هم يک راه حل ديگر 
است که البته ما در ايران شرايط و امکانات مناسبی برای اين کار نداريم. الان کل دنیا در اين 
مخمصه گیر کرده اند و ما که در ايران شرايط سخت افزاری خوبی نداريم، از بقیه کشورها 

شرايط سخت تری داريم.
او سپس به اينکه جدول فعلی برای تعیین تکلیف مسابقات لحاظ شود، واکنش نشان داد و 
اضافه کرد: اينکه اصلا در قانون نیامده است. ما 15 هفته اول 7 امتیاز گرفتیم و از 5 هفته 
آخــز 10 امتیاز و تیم هايی هم بوده اند که در ابتدای فصل امتیازات خیلی خوبی گرفته اند 
ولی در بازی های آخرشــان اصلا شرايط خوبی نداشتند؛ پس چطور می شود، جدول فعلی 

را با اينکه 9 بازی حساس باقی مانده را لحاظ کرد و سقوط کننده ها را مشخص کنیم.
مسیگر حرف هايش را اينطور خاتمه داد: بحث 18 تیمی هم مطرح شده. اگر اينطوری شود 
و سقوط کننده ای در اين فصل در نظر گرفته نشود و بازی های فصل آينده مثلا با حضور 
18 تیم برگزار شــود، م موافق هستیم ولی اگر بخواهند جدول فعلی را در نظر بگیرند، صد 
در صد مخالفیم و بايد مسابقات لیگ برگزار شود؛ البته با در نظر گرفتن و اولويت قرار دادن 

سلامتی جامعه فوتبال.

در دل های رضا حقیقی در لایو بادامکی:

تنها کسی که سوخت 
در حاشیهمن بودم

مهاجری به مسئولان باشگاه گفت که حقیقی طلب 150  ��

میلیونی اش را بخشیده تا مظلومی را جایگزین من کنند. از 

باشگاه با من تماس گرفتند و گفتند دیگر در تمرینات حاضر 

نشوم. هرقدر تلاش کردم تا با مهاجری صحبت کنم، فایده ای 

 نداشت و تنها کسی که در این میان سوخت، رضا حقیقی بود

از سوی باشگاه پدیده با مدیر برنامه من، تماس گرفتند و  ��

برای سیزده بازی پیشنهاد مبلغ یک میلیارد و دویست میلیون 

دادند. آن شخص برایم رویاسازی کرد و گفت به پدیده برو و 

از آنجا به قطر هم می توانی بروی و اگر رتبه پدیده در جدول 

بهتر شود، همه می گویند رضا حقیقی این تیم را بالا برد. مدیر 

برنامه من فوتبالم را نابود کرد

ملی پوش سابق باشگاه پرسپوليس گفت: : تقريبا از فوتبال 
زده شــده بودم. به طوريكه بلافاصله بعد از تمرين به خانه 
می رفتم، نه با كســی حرف می زدم و نــه تلويزيون نگاه 

می كردم، در آن برهه حتی 90 هم نمی ديدم.
به گــزارش صبح امروز؛ رضا حقيقــی در گفت وگوی زنده 
اينســتاگرامی با حســين بادامكی از اتفاقات تلخ دوران 
فوتبالــش، حضور در تيم ملی فوتبال ايــران و آغاز دوباره 

فوتبال خود بعد از پايان بحران كرونا گفت.
حقيقی در خصــوص بهترين تصميم بــرای ليگ برتر در 
شرايطی كه كرونا هنوز از بين نرفته است، اظهار كرد: گرچه 
ادامه دادن ليگ در اين شــرايط، خطرناك اســت، اما اگر 
بخواهيم ليگ را ناتمام اعلام كنيم، در حق تيم پرسپوليس 
اجحاف می شود. باشــگاه پرسپوليس 10 امتياز با تيم دوم 
اختــلاف دارد و فكر كنم مقابل تمام تيم های بالانشــين و 
مدعی ليگ بازی كرده است. هر چيزی راه خودش را دارد. 
علاوه برتيم قهرمان، موضوع سهميه آسيا هم مهم است كه 
چند تيم برای آن می جنگند. در نهايت به نظرم بايد با اعمال 

شرايط خاص امنيتی و بهداشتی، بازی ها ادامه پيدا كند.
وی در خصوص اتفاقات بعــد از جام جهانی 2014 برزيل 
توضيح داد: بسياری از حرف ها را نمی شود در رسانه گفت 
اما در آينده می توانم به آنها اشاره كنم. بعد از جام جهانی 
برزيل از سه تيم العربی قطر، ديناموكيف اوكراين و هرتابرلين 
آلمان پيشنهاد داشتم كه بهترين پيشنهاد متعلق به قطری ها 
با مبلغ دو ميليون و دويســت هزار دلار بود. انتخاب خودم 
هرتابرلين بود به اين دليل كه بــه يک هافبک دفاعی نياز 

داشتند كه بتواند در پست دفاع وسط هم بازی كند. 
ملی پوش سابق پرسپوليس و پديده ادامه داد: اين موضوع را 
با علی دايی كه در آن زمان، سرمربی پرسپوليس بود مطرح 
كردم. ايشــان به من گفت كه يا تا پايان نيم فصل تا پايان 
فصل در پرســپوليس بمانم و بعد كمكم خواهدكرد كه به 
هرتابرلين و آلمان بروم. متاسفانه تيم نتيجه نگرفت و بعد از 

چند هفته، درخشان سرمربی تيم شد.
حقيقی با بيان اينكه مديربرنامه اش آينده فوتبالی او را سياه 
كرد، عنوان كرد: از سوی باشگاه پديده با مدير برنامه من، 
تماس گرفتند و برای سيزده بازی پيشنهاد مبلغ يک ميليارد 
و دويست ميليون دادند. آن شخص برايم روياسازی كرد و 
گفت به پديده برو و از آنجا به قطر هم می توانی بروی و اگر 
رتبه پديده در جدول بهتر شود، همه می گويند رضا حقيقی 

اين تيم را بالا برد. مدير برنامه من فوتبالم را نابود كرد.
850 ميليون تومان طلبم را بخشيدم

وی گفت: اطرافيانم مثل محسن بنگر تاكيد داشتند كه به هيچ 
عنوان از پرسپوليس جدا نشوم. برای اينكه رضايت نامه ام 
را از پرسپوليس بگيرم، 850 ميليون تومان طلب سه سال 
حضورم در اين تيم را بخشــيدم و به مشهد رفتم. قرار بود 
بلافاصله بعد از ثبت قرارداد، باشگاه پديده مبلغ 800 ميليون 

تومان به حسابم واريز كند.
هافبک ســابق پديده اضافه كرد: متاسفانه در همان مقطع، 
مجموعه پديده به مشــكل خورد و تمام حســاب های اين 
مجموعه بلوكه شد. از طرفی پرسپوليس را از دست دادم و 
از طرفی هيچ پولی نگرفتم. هيچگاه پرسپوليس را با پديده 
مقايسه نمی كنم، پرسپوليس عشق دوران كودكی من است. 
پرســپوليس را به خاطر اينكه مشكلات مالی ام را حل كنم 
از دســت دادم، زيرا در آن زمان نياز مالی شديدی داشتم و 
به خاطر اينكه در حال ســرمايه گذاری های اقتصادی بودم، 

چک داشتم.
حقيقی خاطرنشان كرد: قبل از بازی با صبای قم به مسئولان 
باشگاه پديده گفتم تا پول نگيرم، بازی نخواهم كرد. پولی به 
من داده نشد و من در آن بازی كه مساوی شد، بازی نكردم. 
مجتبی سرآســيايی به من گفت بازی با تراكتور در تبريز را 
بازی كنم و بعــد از آن به من 750 ميليون تومان می دهند. 
من هم در اين بازی، يک گل زدم و يک پاس گل دادم و در 
نهايت با نتيجه سه بر يک پيروز ميدان شديم. بازی بعد در 
مشهد مقابل پرسپوليس بود و دوست داشتم هرطور شده در 
تركيب تيم باشم. بعد از بازی با تراكتور مسئولان باشگاه به 

وعده خود عمل نكردند و پولی به من ندادند.
وی گفت: نمی خواستم بازی با تيم سابقم را از دست بدهم 
و اگر پولــم را نمی دادند باز هم مقابل پرســپوليس بازی 
می كردم. با نتيجه يک صفر اين بــازی را واگذار كرديم و 
مشكلات من آغاز شــد. در تمرين اتفاقات بدی افتاد و در 
نهايت از تيم پديده اخراج شدم و نه تنها در اين فصل پولی 
دريافت نكردم بلكه فوتبالم هم نابود شد. وقتی پرسپوليس 
را از دســت دادم و پولی هم نگرفتم، افسرده شدم و البته 
حرف مردم هم مزيد بر اين امر بود. مقصر اول و اصلی اين 
مشكلات خودم هســتم و از لحاظ روحی و روانی شرايط 

خوبی نداشتم.
هافبک سابق قرمزهای پايتخت افزود: فصل بعد به همراه 
امير قلعه نويی راهی انزلی شــدم و قرارداد داخلی با ملوان 
بســتم با اين شــرط كه اگر قلعه نويی ازاين تيم برود، من 
هم تيم را ترك می كنم. قلعه نويی در نهايت به ملوان نرفت 
و به تيم صبای قم زير نظر دايی ملحق شــدم. در اين تيم 
در كنار بازيكنانی همچون هاشم بيک زاده، قاسم دهنوی و 
اميرحسين صادقی بازی كردم، به دليل اينكه چند بازيكن از 
استقلال و پرسپوليس در اين تيم بودند و دايی هدايت اين 
تيم را برعهده داشت؛ نگاه خوب و ويژه ای به اين تيم می شد 

اما اصلا قابل قياس با پرسپوليس نبود.
از فوتبال زده شده بودم

حقيقی گفت: تقريبا از فوتبال زده شــده بودم. به طوريكه 

بلافاصله بعد از تمرين به خانه می رفتم، نه با كســی حرف 
می زدم و نــه تلويزيون نگاه می كردم، در آن برهه حتی 90 
هم نمی ديدم. با ايــن هدف كه اين اتفاقات تلخ فوتبالی را 
در ايران فراموش كنم به خارج رفتم و به تيم سوفان بوری 
تايلند پيوستم. در يک بازی دوستانه مقابل اف سی توكيو و 
يک هفته مانده به رقابت های ليگ تايلند، فيكس تيم بودم و 
اتفاقا در آن بازی 2 گل هم زدم. در دقيقه 80 بازيكن برزيلی 
حريف به من لايی زد و خنده هم تيمی هايم روی نيمكت به 

شدت روی من اثر گذاشت.
وی افزود: متاسفانه رابطه خوبی هم با آنها از قبل نداشتم و 
اين موضوع به شدت عصبی ام كرد. در فاصله 3 الی 4 دقيقه 
پس از اين اتفاق، عمدا می خواســتم كار بازيكن برزيلی را 
تلافی كنم، تكلی زدم كه منجر به پاره شدن كشاله رانم شد 

و مسئولان تيم، يک بازيكن كره ای را جايگزين من كردند.
وی در خصــوص اتفاقات بعد از بازگشــت به ايران، بيان 
كــرد: بعد از تايلند به ايران آمدم و متاســفانه به پديده با 
سرمربی گری رضا مهاجری رفتم. ابتدا آماده نبودم اما 2 ماه 
شــديدا كار كردم تا بدنم به بهترين فرم خود رسيد. بعد از 
بازی با ســايپا، عضله دوقلويم ضربه خورد. به خاطر نتايج 
نامطلوبی كه گرفته بوديم، مديرعامل و رئيس هيئت مديره 
تيم به اين نتيجه رسيدند كه مهاجری را عوض كنند. پرويز 
مظلومی به دعوت جعفرزاده و برگی زر به مشهد آمد و با عقد 

قراردادی رسما جايگزين مهاجری شد. 
وی افزود: بــه خاطر بدهی های باشــگاه، بايد برای ثبت 
قرارداد جديد به اندازه مبلغ ثبت شده، باشگاه پديده بايد از 
بدهی هايش می پرداخت. برگی زر كه مربی سابقم بود وقتی 
از من خواســت 150 ميليون تومان از طلب های گذشته ام 
را ببخشــم، جرات نكردم مخالفت كنم. برای اينكه بتوانند 
قرارداد مظلومی را ثبت كنند، به شــكل صوری عدد 150 
ميليون را در قرارداد نوشــتند در صورتی كه رقم دريافتی 

مظلومی از پديده قرار بود به مراتب بيشتر باشد.
ملی پوش ســابق پرســپوليس عنوان كرد: در نهايت اما 
اتفاقاتی افتاد كه برگی زر و جعفرزاده از باشگاه رفتنی شدند 
و مهاجری در ســمت خود ابقا شد. پس از آن مهاجری به 
مسئولان باشگاه گفت كه حقيقی طلب 150 ميليونی اش را 
بخشــيده تا مظلومی را جايگزين من كنند. از باشگاه با من 
تماس گرفتند و گفتند ديگر در تمرينات حاضر نشوم. هرقدر 
تلاش كردم تا با مهاجری صحبت كنم، فايده ای نداشت و 

تنها كسی كه در اين ميان سوخت، رضا حقيقی بود.
حقيقی با اشــاره به تجربه بد خود در ليگ يک يادآور شد: 
بزگترين اشــتباه من بعد از تمام اين اتفاقات، بازی در تيم 
شــهرداری ماهشــهر زير نظر علی مرزبان بود. متاسفانه 
اتفاقات بد پشت سر هم برای من افتاد. مرزبان به من وعده 
داد كه می خواهد اتفاقات تلخ مشهد و پديده را جبران كند، 

اما در ماهشهر هم اتفاقات بدی رخ داد.
كی روش به من اعتقاد داشت اما ...

وی در خصــوص رابطه اش با كارلوس كيروش در تيم ملی 
توضيح داد: در اولين جلسه تمرين در اردوی تيم ملی برای 
بازی دوستانه با اردن عملكرد افتضاحی داشتم. كيروش با 
مــن صحبت كرد و به من اعتماد به نفــس داد. بعد از اين 
صحبت ها بود كه رفته رفته توانســتم اعتماد به نفسم را به 
دســت آورم و عملكرد مناسبی داشته باشم. در جام جهانی 
هم به ميدان رفتم و كی روش روی من نظر مساعدی داشت.

حقيقی خاطرنشان كرد: وی در مسير برگشت از برزيل با من 
صحبت كرد و گفت دوران بازی نكونام تمام شده، نوبت من 
است كه حقم را در تيم ملی بگيرم و تا چند سال بازيكن تيم 
ملی باشم. او به من اعتقاد داشت اما نتوانستم از اين فرصت 
استفاده كن و با تصميمات اشتباهم، همه چيز را نابود كردم.

بازيكن سابق تيم فوتبال پديده خاطرنشان كرد: با مربيان 
زيادی كار كرده ام اما كی روش يک سر و گردن از همه بالاتر 
بود. مربيان ايرانی از لحاظ علمــی و دانش تقريبا در يک 
سطح هستند و مربيانی مثل برانكو و قلعه نويی به دليل مدير 

بودن كمی با ديگران متفاوت بوده و عملكرد بهتری دارند.
حقيقی اضافه كرد: ك يــروش علاوه بر اينكه مربی بزرگی 
بود، يک روان شناس بزرگ هم بود. معتقدم ديگر نمی توانيم 
كسی مثل كی روش را در فوتبال ايران ببينيم. ارزش داشت 
دو ميليون دلار بيشــتر به كی روش بدهيم و او را در ايران 

نگه داريم.
وی در خصوص انتخاب اسكوچيچ به عنوان تيم ملی فوتبال 
ايران گفت: پيشنهاد من به فدراسيون اين است كه هدايت 
تيم ملی را به كسی بسپارد كه بتواند به فوتبال ايران كمک 
كند چراكه مردم دلشــان به همين فوتبال خوش است. من 
مخالف شديد انتخاب اســكوچيچ به عنوان سرمربی تيم 

ايران هستم.
هافبک ملی پوش پرسپوليس عنوان كرد: از 16 سالگی در 
تيم پيام در ليگ يک فيكس بودم. بعد از تغيير چند مربی، با 
خداداد عزيزی و برگی زر به ليگ برتر آمديم و نتايج خوبی 
هم گرفتيم. در نهايت به دليل ســربازی به تيم فجر شهيد 
سپاسی رفتم. متاسفانه از ابومسلم و پيام هيچ خبری نيست 

و عملكرد مسئولان مسبب آن است.
حقيقی ادامــه داد: با موضوع بومی ســازی تيم ها مخالفم. 
بازيكن بومی يا غير بومی موضوع درستی نيست، هر كسی 
كه توانمندی در عرصه فوتبال داشــته باشــد می تواند به 
تيم های مختلف برود. بايد تيم های پايه باشند تا بازيكنان 
ديده شوند و به تيم های بالاتر برسند اما اينكه فلان بازيكن 
مشهدی كه در تيم شــهر ديگری هست را به تيم مشهد 

بياوريم، كار اشتباهی است.

فوتبال و کرونا
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فوتی های كرونا را در زيرزمين بيمارستان غسل 
می داديم

نماينده ولی فقیه در ســپاه: در سراســر کشور تمام 
عزيزانی که در اثر کرونا از دنیا می روند با کمال احترام 
غســل داده و کفن می شــوند و نماز خوانده می شود. 

روز های اول در تهران به دلیــل افزايش تعداد فوتی های 
کرونا متوفی ها را در زيرزمین بیمارســتان بقیه الله غســل 

می داديم. / ايسنا

زيباكلام: اصلاحات در دوم اسفند 98 تمام شد؛ چون 
كرونا بود، نمی شد برايش ختم گرفت

صادق زيباکلام: اصلاحات تمام شــده است، در دوم اسفند 
1398، همه چیز تمام شد، اصلاحات تمام شد، چون کرونا 
بود نمی شد ختم و شب هفت نمی شد گرفت، مسجد الجواد 
را نمی شد کرايه کنیم که بعدازظهر برای فاتحه بیايند. مردم 
در اين تاريخ نشــان دادند که از اصلاح طلبان عبور کردند. 
اينکه آن ها نمی توانند پاسخ اين سؤال را بدهند، آن ها مقصر 
نیســتند بلکه مقصر صادق زيباکلام، سید محمد خاتمی، 
محمدرضا عارف و.. هستند، مقصر ما هستیم که نتوانستیم 
بعد از 22 ســال بگويیم اصــلاح طلبی يعنی چی، اصلاح 
طلبی چیســت و اصلاح طلب کیست! زبان من مو درآورد 
که بايد به آدم ها بگويند که اصلاح طلب کیســت، جامعه 
به چه عنوان ما را بايد بشناســد. خیلی از آن چیز هايی که 
ما می گويیم اصولگر ها هم می گويند. مگر اصولگرا ها هم 
احترام به قانون، به رأی مردم، احترام به حقوق همسايه و 

... را نمی گويند؟

محسن هاشمی: شهردار نشدن من ربطی به ورود 
چمران به شورا نداشت

محسن هاشمی در برنامه تلويزيونی »شبگرد« در پاسخ به 
اين که آرزوی شما برای تهران چیست، بیان کرد: آرزو های 
من روی توسعه و ساخت ايران است و در شأن مردم ايران 
آرزو های بــزرگ دارم و بايد به اين نکته اشــاره در زمان 
فعالیتم در مترو وقتی از ساخت و بهره برداری و مسافرگیری 
مترو اشباع شدم، به ذهنم رسید که از تهران به شمال تونل 
عمیق بزنیم تا مردم ظرف مدت 15 دقیقه به شمال برسند و 
بررسی ها نشان داد، اين اقدام شدنی است که نام آن را عبور 
از البرز به روش ريلی گذاشــتم. رئیس شورای شهر تهران 
ادامه داد: در قانون شورا ها آمده است که بايد بحث بهداشت 
به شورا سپرده شــود که تنها در حوزه پسماند اين وظیفه 
به ما ســپرده شده است. هاشمی در پاســخ به اين که آيا 

مسند شهرداری تهران را به دلیل برهم نخوردن يکدستی 
شورای پنجم نپذيرفتید، گفت: بر اساس میثاق نامه قرار بود 
شخصی از شــورا خارج نشود که بايد تأکید کنم آن را من 
امضا نکردم، چون اعضای ديگر آن را امضا کرده بودند، لذا 
به آن احترام گذاشتم و موضوع شهردار شدن من ربطی به 

ورود آقای چمران به شورا نداشت.

چه خبر از سلامتی استاد شجريان؟
ايســنا: اکنون که در فضای ماه مبارک رمضان قرار داريم 
و روزانه بار ها از ربنای اين اســتاد آواز ايرانی ياد می شود، 
وضعیت جســمانی او را هم از پزشکش جويا شديم. حسن 
عباسی به ايسنا گفت: »وضعیت جسمانی استاد بهتر است 
و هر روز ايشــان را ملاقات می کنم. خوشــبختانه مشکل 

جديدی ندارند و شرايطشان ثابت است«.

مركز پژوهش های مجلس: كرونا در پاييز اوج 
می گيرد؛ آنفلوآنزا هم به پيک می رسد

دفتــر مطالعات آمــوزش و فرهنگ مرکــز پژوهش های 
مجلس در گزارشی با عنوان »ملاحظات و الزامات کرونايی 
آمــوزش و پرورش برای ســال تحصیلــی آينده 1۴00-

1399« آورده است: بنا بر اظهارنظر مقامات رسمی وزارت 
بهداشــت، در فصل پايیز کوويد - 19 دوباره اوج می گیرد، 
هم زمان آنفلوآنزا نیز به پیک خود می رسد. همچنین برخی 
کارشناسان و اپیدمیولوژيســت ها معتقد هستند موج دوم 
شــیوع بیماری رخ خواهد داد، ولی زمــان و بزرگی آن به  
درستی قابل تعیین نیســت، زيرا موضوع داينامیک تحت 
تأثیر عوامل مختلف اســت. به  نظر می رسد بیماری هايی 
نظیر کوويد، رفتاری فصلی داشته باشند؛ لذا انتظار می رود 

در فصل بعدی سرما، اين بیماری را مجدد تجربه کنیم.

حاجی دليگانی: 90 درصد دريافت كنندگان ارز 
4200 تومانی شركت های كاغذی بودند

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس عنوان کرد: 90 
درصد شــرکت های دريافــت کننــده ارز ۴200 تومانی 
شرکت های کاغذی بودند که سال 1396 در سازمان ثبت 
شرکت ها ثبت شده اند. حســینعلی حاجی دلیگانی عضو 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلــس در مصاحبه با راديو 

مشــکل اصلی در تخصیــص ارز ۴200 تومانی را متوجه 
مجلس و دولت دانســت و گفت: ما هرچه قدر فرياد زديم 
و از ابزار های نظارتی استفاده کرديم، متاسفانه هیات رئیسه 
مجلس همراهی نکرد و اجازه نــداد که کار نظارتی ما به 
نتیجه برسد. وی يادآور شد: جهانگیری معاون اول رئیس 
جمهــور در تاريخ 97/1/21 در تلويزيــون اعلام کرد هر 
شرکت و هر کسی می تواند ارز ۴200 تومانی را به هر میزان 
دريافت کند که با پیگیری ها و تذکرات پیاپی مجلس نهايتاً 
دولت 17 مرداد ماه همان امسال به تصمیم اشتباه خود پی 
برد. عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی 
با تصريح بر اينکه اين سیاست دولت، جز مصرف نادرست و 
حیف و میل کردن بیت المال عايدی ديگری نداشت افزود: 
در کمال تاســف اين ارز های ارزان صرف مصارفی شد که 

هیچ نیازی به آن نبود و ضرورتی نداشت.

استاندار تهران: از روز شنبه، استفاده از ماسک در 
مترو اجباری می شود

انوشیروان محسنی بندپی، استاندار تهران درباره راهکار های 
جلوگیری از شــیوع ويروس کرونا، اظهار داشــت: استان 
تهران بر اساس دســتورالعمل های ستاد مقابله با بیماری 
کرونــا اقدامات لازم را انجام می دهــد. وی درباره اجرای 
طرح ترافیک اظهار داشــت: بیماری کرونا يک وابستگی 
بــه محیط های پر جمعیت دارد و در اين محیط ها شــیوع 
گســترش پیدا می کند و بنابراين ما معتقد بوديم که طرح 
ترافیک بايد لغو شــود و مردم از حمل و نقل عمومی کمتر 
استفاده کرده و بیشتر از وسايل نقلیه شخصی استفاده کنند. 
استاندار تهران بیان داشت:  از روز شنبه مقرر شده است که 
حفاظت فردی و استفاده از ماسک در حمل و نقل عمومی 
اجبار شــود و طرح ترافیک نیز اجرايی نمی شود تا جلوی 
سرايت اين بیماری را بگیريم. محسنی بندپی بیان داشت: 
وزير بهداشــت نیز مطرح کرده اند که فعــلًا اجرای طرح 
ترافیک در تهران نخواهیم داشت تا مقدمات حفاظت فردی 

مثل ماسک و دستکش را فراهم کنیم.

شايعه بازگشايی مدارس، دانشگاه ها، مساجد و 
اماكن زيارتی در يازده استان صحت ندارد

کیانوش جهانپور، ســخنگوی ســتاد ملی مقابله با کرونا 

موضوع دســتور رئیس جمهور و موافقــت وزير آموزش و 
پرورش مبنی بر بازگشــايی مدارس و دانشگاه های يازده 
اســتان از اول هفته آينده را شايعه و کذب محض خواند و 
گفت: چنین دستوری به هیچ وجه از سوی رئیس جمهوری 
صادر نشــده و چنین مصوبه ای از ستاد ملی مقابله با کرونا 
وجــود خارجی ندارد. وی افزود: موضوع تعطیلی مدارس و 
مراکز آموزش عالی در همه اســتان ها تا پايان ماه مبارک 
رمضان بر قوت خود باقی است و در ساير موارد نیز حسب 
وضعیت و ارزيابی خطر در هر منطقه، فهرســت مناطق با 
وضعیت ســفید در جلسات آتی ستاد ملی مقابله با کرونا از 
سوی وزارت بهداشت اعلام شده و در صورت تصويب ستاد، 
صرفا در اين مناطق آنهم مشروط به رعايت پروتکل های 
ابلاغی احتمالا شــاهد بازگشايی برخی اماکن يا برگزاری 
محدود و مشروط برخی تجمعات از جمله نماز های جمعه 
يا جماعت خواهیم بود. سخنگوی وزارت بهداشت در پايان 
افزود: موضوع بازگشــايی اماکن در چارچوب طرح فاصله 
گذاری هوشــمند، مرحله ای و تدريجی با رعايت شروط و 

احتیاطات لازم تصويب و ابلاغ خواهد شد.

محمود صادقی به علی مطهری پيام داد
محمود صادقی به مناسبت سالگرد شهادت استاد مطهری، 
پیامی را خطاب به نماينده تهران منتشر کرد. در متن پیام 
محمود صادقی خطاب به علی مطهری آمده است: سالگرد 
شهادت نظريه پرداز حکیم جمهوری اسلامی، استاد شهید 
مرتضی مطهری را به شما تسلیت می گويم. از نگاه استاد 
مطهری )ره( »حکومت در اســلام از نوع خدمتی است که 
يک امین صالح انجام می دهد. اعتراف حکومت به حقوق 
واقعی مردم و اهتراز از هر نوع عملی که مشعر بر نفی حق 
حاکمیت آن ها باشد از شرايط اولیه جلب رضا و اطمینان آنان 
است«. به سهم خود از پايمردی شما در تحقق آرمان های 
آن پدر بزرگ و جوانمردی و حريت مثال زدنی شما در دفاع 
از حقوق مردم در کسوت نمايندگی مجلس شورای اسلامی 
صمیمانه قدردانی می کنم. دير نیست که تنگ نظران شاهد 
خســران ناشی از ممانعت از حضور آزادمردی چون شما در 
خانه ملت، همچون خسران ناشی از فقدان زودهنگام استاد 
مطهری از عرصه ی هدايت و راهبری فکری در نظام نوپای 
منبع تابناك جمهوری اسلامی باشند.  

فوتی های کرونا را در زیرزمین بیمارستان غسل می دادیم/ چه خبر از سلامتی استاد شجریان؟/ استاندار تهران: از 
روز شنبه، استفاده از ماسک در مترو اجباری می شود

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

نظر به دســتور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند 
رســمی مصوب 1390/9/20 وبرابر رای شماره139960306020000003 مورخ 1399/1/23 
هیــات اول موضوع ماده يک قانون مذکور مســتقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجســتان 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عباســعلی رفعتی مزار به شناسنامه شماره13 کد 
ملی56298368۴6  صادره از بجستان   فرزند غلامحسین  در چهار دانگ مشاع از ششدانگ  
يکباب ساختمان  مشتمل بر دو دربند مغازه بانضمام طبقه فوقانی به مساحت 131/85 مترمربع 
، قســمتی از پلاک ثبتی 372 و375 فرعی هر دو مجزی شــده از دو - اصلی  واقع دربخش 
دوگناباد حوزه ثبت ملک بجستان  به آدرس بجستان  - خیابان کشاورز – روبروی آرامگاه سید 
اسماعیل ، از مالکیت آقای قاسم علی اکبر زاده وآقای اکبر صادقیان محرز گرديده است . لذا 
به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وســاختمانهای فاقد سند رسمی و 
ماده 13 آيین نامه مربوطه اين آگهی در نوبت به فاصله 15 روز از طريق اين روزنامه ومحلی 
/کثیرالانتشــار در شهرها ودرروستاهارای هیات الصاق تا درصورتیکه اشخاص ذينفع به ارای 
اعلام شده اعتراض داشته باشند بايد از تاريخ انتشار اولین آگهی و درروستاها از تاريخ الصاق در 
محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم ورسید اخذ نمايند . معترض 
بايد ظرف يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقديم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نمايد و گواهی تقديم دادخواســت به اداره ثبت محل تحويل دهد که دراين صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد يا معترض ، گواهی دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 

صدور سند مالکیت می نمايد و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .
تاريخ انتشارنوبت اول: 1399/2/13 
تاريخ انتشارنوبت دوم: 1399/2/29 

مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان
**************************************************

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

نظر به دســتور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند 
رســمی مصوب 1390/9/20 وبرابر رای شماره13996030602000000۴ مورخ 1399/1/23 
هیــات اول موضوع ماده يک قانون مذکور مســتقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجســتان 
تصرفــات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم شــهربانو اتقائی به شناســنامه شــماره26 کد 
ملی56298۴8003 صادره از بجستان   فرزند عباس  در دو دانگ مشاع از ششدانگ  يکباب 
ساختمان  مشتمل بر دو دربند مغازه بانضمام طبقه فوقانی به مساحت 131/85 مترمربع قسمتی 
از پلاک ثبتی 372 و375 فرعی هر دو مجزی شده از دو اصلی  واقع دربخش دوگناباد حوزه 
ثبت ملک بجستان به آدرس بجستان  - خیابان کشاورز - روبروی آرامگاه سید اسماعیل ، از 
مالکیت آقای قاسم علی اکبر زاده وآقای اکبر صادقیان محرز گرديده است . لذا به موجب ماده 
3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آيین 
نامه مربوطه اين آگهی در نوبت به فاصله 15 روز از طريق اين روزنامه ومحلی /کثیرالانتشار 
در شــهرها ودرروستاهارای هیات الصاق تا درصورتیکه اشــخاص ذينفع به ارای اعلام شده 
اعتراض داشــته باشند بايد از تاريخ انتشــار اولین آگهی و درروستاها از تاريخ الصاق در محل 
تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم ورســید اخذ نمايند . معترض 
بايد ظرف يک ماه از تاريخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقديم دادخواســت به دادگاه عمومی 
محل نمايد و گواهی تقديم دادخواســت به اداره ثبت محل تحويــل دهد که دراين صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد يا معترض ، گواهی دادخواســت به دادگاه عمومــی محل ارائه نکند اداره ثبت 
 مبادرت به صدور سند مالکیت می نمايد و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه

 نیست .
تاريخ انتشارنوبت اول:1399/2/13 
تاريخ انتشارنوبت دوم:1399/2/29 

مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان
*************************************************

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رســمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای شماره 
139860301300225۴ مورخ1398/11/8 هیات اول موضوع ماده يک قانون مذکور مستقر 
در واحــد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانــه و بلامعارض متقاضی خانم عفت 
نوربخش فرزند غلامرضا در ششدانگ يک باب منزل به مساحت210/61 متر مربع از پلاک  
شــماره 3۴۴ فرعی از 2 اصلی واقع در اراضی ده جويمند بخش يک حوزه ثبت ملک گناباد 
خريداری شــده از خانم خیر النســاء کبرايی مالک رسمی محرز گرديده است، لذا به موجب 
ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 
آئیــن نامه مربوطه اين آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طريق اين روزنامه و محلی / 
کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذينفع 
به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشــند بايد از تاريخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از 
تاريخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی 
تقديم و رســید اخذ نمايند. معترض بايد ظرف يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقديم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمايد و گواهی تقديم دادخواست به اداره ثبت محل 
تحويل دهد که در اين صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در 
صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد يا معترض، گواهی تقديم دادخواســت به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نمايد و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
 تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/2/13 . تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/28

سید ضیاء الدين مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد
*************************************************

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 139760306271002170 ورای اصلاحی 
13986030627100۴063 هیــات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد پرهیزی فرزند قربان به شماره شناسنامه3 
صادره از چناران در ششدانگ يک قطعه زمین مزورعی به مساحت  19710متر مربع قسمتی 
از110 اصلی بخش 9  واقع در آرامگاه فردوسی8 کیلومتری روستای خرق خريداری از مالک 
رســمی آقای قربان پرهیزی محرز گرديده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف861
تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/2/13

 تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/28
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

**************************************************
آگهی فقدان دانشنامه ) نوبت اول (

آقای حمیدرضا اسمعیلی دارای شناســنامه 2۴001۴7760 صادره از آباده متولد 72/0۴/16 
فرزند عبدالرضا اظهار می دارد که دانشنامه پايان تحصیلات مقطع کارشناسی ايشان مفقود 
گرديده است. لذا به موجب اين آگهی دانشنامه مذکور ابطال می گردد. از  يابنده تقاضا می 
شود مدرک فوق را از طريق پست به نشانی مشهد – پرديس دانشگاه فردوسی – مديريت 

آموزشی – اتاق 202 ارسال و يا در صورت امکان تحويل نمايند.
مديريت آموزشی دانشگاه فردوسی مشهد

مفقودی
برگ سبز خودرو سواری سیستم سمند تیپ سورن مدل 1388 به شماره پلاک 656 ن ۴۴ 
ايران 36 شماره موتور 12۴88273071 شماره شاسی NAACC1CF6AF۴25612 مربوط 

به محمد حسین آسوده مفقود گرديده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای  فاقد سند رســمی . برابر رای شماره 139860306271003758 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای اکبر 
اخباری سیس آباد فرزند علی به شماره شناسنامه 72507 صادره از مشهد در يک باب يک 
خانه به مساحت 303/50 متر مربع قسمتی از پلاک 5 فرعی از  68اصلی بخش 9  واقع در 
رسالت شمالی 88 نبش سه راه پلاک19 خريداری از مالک رسمی آقای غلامحسین محمد 
پور محرز گرديده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاريخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضايی تقديم نمايند. بديهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف877
تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/2/13   تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/28

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
***********************************************

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای  فاقد سند رســمی . برابر رای شماره 13986030627100۴572 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای  علی  
علی زاده فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه 70 صادره از مشهد در ششدانگ يک قطعه زمین 
محصور مشتمل بر ساختمان به مساحت 18517/35 متر مربع قسمتی از پلاک  ۴و6 فرعی از 
80 اصلی بخش  9 واقع در ابوطالب 59 بعد از سه راه سمت راست خريداری از مالک رسمی 
خانم گیتی شــهیدی محرز گرديده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف857
تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/2/13 
 تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/28

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
**********************************************

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای  فاقد سند رســمی . برابر رای شماره 13986030627100۴367 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
محمد رضا سالاری سماغچه فرزند علی جمعه به شماره شناسنامه 3۴ صادره از فريمان در 
ششدانگ اعیان  يک باب ساختمان  به مساحت 200 متر مربع قسمتی از۴9 اصلی بخش  9 
واقع در گلشهر شهید 27 پلاک 78 اعیان متعلق به خود متقاضی وعرصه موقوفه صفوی پور       
خريداری از مالک رسمی محرز گرديده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاريخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
اين اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف879
تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/2/13  تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/28

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

مسئولان شاد
ــر  ــن درگی ــی زمی ــا، يعن ــه ی م ــد ماهــی می شــود کــه خان چن
موجــود کوچکــی بــه نــام کرونــا ويــروس شده اســت. 
را  جهانــی  معــادلات  تمــام  کــه  منحــوس  ويروســی 
ــش  ــه چال ــی را ب ــت جهان ــدرت و مديري ــه و ق ــم ريخت به
گشــته  بحرانــی  بــه  تبديــل   19 کوئیــد  کشیده اســت. 
ــذارد  ــش بگ ــدرت را بــه آزماي ــردمداران ق ــت س ــا مديري ت
و ضعف هــای مــارا بــه رخ مــان بکشــد. بی شــک کشــور 
ماهــم ازيــن جريــان مســتثنا نبــوده و تمــام مــردم و مديــران 
از ويــروس  را درگیرخــودش کرده اســت. وقتــی صحبــت 
و بیمــاری می شــود، خــط مقــدم رويارويــی بــا آن نظــام 
ــت  ــان داش ــد اذع ــئله باي ــرح مس ــل از ط ــت. قب ــلامت اس س
ــه باايــن بحــران باتمــام  ــوان خــط مقــدم مقابل ــه عن ــی کشــور ب کــه کادر درمان
ــداد و  ــه اع ــه ب ــا توج ــی ب ــه راحت ــود ب ــن را می ش ــد. اي ــفید بودن ــا روس کمبود ه
ــرای نظــام  ــی ب ــد. امــا ايــن ويــروس تنهــا بحران ــی فهمی ــام آمارهــای جهان ارق
ــای  ــر روی بخش ه ــودش را ب ــر خ ــرعت تاثی ــه س ــود و ب ــه نب ــلامت جامع س
ديگــر هــم نمايــان کــرد. اقتصــاد شــايد نمايان تريــن روی ايــن ويــروس کوچــک 
ــدف  ــف را ه ــای ضعی ــوص دهک ه ــه خص ــه ب ــراد جامع ــک اف ــه تک ت ــود ک ب
قــرار داد تــا آزمــون ســختی بــرای اداره کننــدگان جامعــه باشــد. تــا جايــی کــه 
برخــی از افــراد بايــد بیــن معیشــت و ســلامت يــک کــدام را انتخــاب می کردنــد، 
موضوعــی کــه بــه کــرات در روزهــای اخیــر بــه آن پرداختــه شــد امــا راهکارهــای 
ــر  ــران همه گی ــن بح ــرای اي ــی ب ــچ درمان ــان هی ــن کارشناس ــه ظ ــنهادی ب پیش
ــر باشــیم.  ــا نظاره گ ــد در دوران پســا کرون ــی را باي ــازه مشــکلات اصل ــود. و ت نب
امــا هــدف از نــگارش ايــن متــن وجــه ديگــر ايــن پاندومیســت؛ وجهــی کــه بــا 
پیدايــش ايــن بحــران مــارا متوجــه بیمــاری ســابقه داری در نظــام آمــوزش کشــور 
کــرد. بــا همه گیــر شــدن ويــروس کرونــا مــدارس در نیمه هــای ســال تحصیلــی 
تعطیــل شــد. و بــا دنبالــه دار شــدن ايــن بیمــاری و بــا هــدف پیشــگیری و تامیــن 
ــاز  ــا اکنــون نیــز از ادامــه فعالیــت ب ســلامت محصلیــن مــدارس و دانشــگاه ها ت
ماندنــد. امــا مگــر می شــود آمــوزش را تعطیــل کــرد، اولیــن و تنهــا راهــکار پیــش 
رو اســتفاده از آمــوزش بــه واســطه فضــای مجــازی بــود. فضايــی کــه تــا قبــل 
ايــن اســتفاده ای صرفــا فــان بــرای عمــوم و تــا حــدی بــا بــروز رســانی چرخــه ی 
ــروز  فــروش، کاربــردی اقتصــادی داشــت. و بارهــا در محافــل سیاســی باعــث ب
مناقشــات زيــادی نیــز شــده بــود و بعضــا متهــم رديــف اول بســیاری از مشــکلات 
هــم بــود و راهــکاری جــز برخــورد قهــری و ســلبی همچــون فیلترينــگ نداشــت.
ــی  ــام آموزش ــر در نظ ــاعه ديگ ــات خلق الس ــون تصمیم ــاره و همچ ــه يکب ــا ب ام
ــرايط  ــور در ش ــی کش ــت آموزش ــرگیری فعالی ــرای از س ــکاری ب ــه راه ــل ب تبدي
بحــران گرديــد و شــايد غلــو نباشــد کــه خــودش تبديــل بــه بحرانــی جديــد شــد. 
آمــوزش مجــازی در بســتر ناآمــاده نظــام آموزشــی کشــور چــه از لحاظ ســاختاری 
ــراه  ــده ای هم ــکلات عدي ــا مش ــزاری ب ــاظ نرم اف ــه از لح ــخت افزاری و چ و س
ــت  ــن اينترن ــرعت پايی ــودش را در س ــا خ ــدا تنه ــه ابت ــدی ک ــد. بحــران جدي ش
ــا گذشــت  ــام مناطــق کشــور نشــان داد و ب ــرای تم ــودن آن ب و در دســترس نب
انــدک زمانــی فاصلــه کیلومتــری مســئولین تصمیــم گیــر را بــا جامعــه هدفشــان 
ــید.  ــه رخ کش ــتند ب ــمند را نداش ــی هوش ــک گوش ــد ي ــی خري ــی تواناي ــه حت ک
امــا ايــن تمــام ماجــرا نیســت و شــايد وجــه کوچکــی از بیمــاری نظــام معلــول 
آمــوزش مــا باشــد. چنــدی بیشــتر ازايــن اتفــاق نگذشــته بــود کــه کلیپــی مايــه 
ــم  ــی کوتاهــی کــه در آن يــک معل ــزی شــد. کلیپ ــم عزي ــه ســخره گرفتن معل ب
ــوزش و  ــر آم ــا وزي ــد از ت ــود، بع ــرده ب ــن را درســت ادا نک ــه آنلاي ــابقه کلم باس
ــم شــد  ــی از معل ــن اتفــاق واکنــش نشــان داد و خواســتار دلجوي ــه اي ــرورش ب پ
ــا  ــت ام ــوع پیوس ــه وق ــازی ب ــم در فضــای مج ــردم ه ــوی م ــه از س ــی ک اتفاق
ــا ســابقه در عــدم  ــم ب براســتی ايــن کلیــپ تنهــا نشــان دهنده ضعــف يــک معل
تلفــظ يــک کلمــه بــود و مقصريــن هــم پخــش کننده هــای ايــن کلیــپ بودنــد. 
ــت گذار  ــر و سیاس ــئولان تصمیم گی ــر مس ــه؛ مقص ــت ن ــوان گف ــرات می ت ــه ج ب
ــروز  ــوزان در ب ــی از دانش آم ــدازه حت ــن ان ــا اي ــه ت ــتند ک ــوزش هس ــام آم نظ

ــد.  ــب مانده ان ــور عق ــی کش ــام آموزش ــانی نظ رس
ــگاه  ــه ايــن موضــوع ن ــه ای ديگــر ب ــم و از زاوي ــه عقــب برگردي بیايیــم کمــی ب
کنیــم. بــا حضــور گوشــی های هوشــمند در کشــور و همه گیــر شــدن آن، 
ــارج شــد و خــودش را  ــت تخصصــی و محــدود خــود خ فضــای مجــازی از حال
بــه شــکل های متعــدد و جــذاب عرضــه کــرد، امــروزه بــا يــک ســرچ کوتــاه در 
ــه شــبکه های  ــم ک ــت را دريابی ــن واقعی ــم اي ــی می توانی ــه راحت گوشــی هايمان ب
ــم بخــش عمــده ای  ــی کــه برايشــان ايجــاد کردي ــا تمــام محدوديتاي مجــازی ب
ــت  ــه جذابی ــه ب ــا توج ــد و ب ــاص داده ان ــان اختص ــه خودش ــا را ب ــی م از زندگ
ــل  ــر محص ــن قش ــان همی ــی از مخاطبانش ــل توجه ــداد قاب ــان تع روز افزونش
ــیوه  ــام و ش ــارف نظ ــم، بی تع ــار بگذارب ــزام را کن ــه الت ــر وج ــت. اگ جامعه اس
آمــوزش منقــرض شــده مــا در کجــای ايــن رقابــت بی رحمانــه جــذب مخاطــب 
قــرار گرفتــه اســت. جالــب اينجاســت کــه بــا تمــام ايــن محدوديت هايــی کــه مــا 
بــرای فضــای مجــازی قرارداده                  ايــم بخــش اقتصــادی آمــوزش کــه بارهــا از آن 
بــه مافیــای آمــوزش يــا مافیــای کنکــور يادکرديــم راهــش را پیــدا کــرده و حتــی 
در همیــن بحــران پیــش آمــده بســیار راحت تــر و ســريع تر از نظــام آمــورش بــه 
اصطــلاح رايــگان خــودش را بــا شــرايط روز تطبیــق داده و بــا محصــولات جــذاب 

بــه درآمــد زايــی خــود مشــغول اســت.
ــا در  ــن روزه ــه اي ــت ک ــايد اتفاقیس ــت ش ــن معلولی ــه اي ــن نقط ــا تاريک تري ام
ــی  ــت يک ــر پوس ــه زي ــی ک ــود جريان ــه می ش ــه آن پرداخت ــا ب ــام خبره راس تم
ــود  ــه خ ــه قرنطین ــی ک ــت. در روزهاي ــازی در جريانس ــبکه های مج ــن ش از همی
ــت  ــای اينستگرامیس ــازار داغ لايوه ــت ب ــین کرده اس ــارا خانه نش ــته خیلی ه خواس
کــه مبتذل تريــن موضوعــات را بــه خــورد مخاطبیــن خــود می دهــد. مخاطبینــی 
کــه بازهــم بیشترشــان همــان نســل محصــل ماســت. فضايــی کــه در آن امثــال 
تتلوهــا در يــک روز يــک میلیــون مخاطــب جــذب می کننــد. آن هــم در روزهايــی 
کــه تیــراژ کتاب هــای مــا بــه اعــداد وحشــتناکی نظیــر صــد عــدد رسیده اســت. 
در روزهايــی کــه مجمــوع تیــراژ روزنامه هــای مــا حتــی نزديــک بــه مخاطبیــن 
ايــن افــراد نیســت. شــايد بپرســید اين هــا چــه ربطــی بــه نظــام آموزشــی کشــور 
دارد. نیــاز ســنجی و جذابیــت و بــروز بــودن اولیــن مرحلــه بازاريابــی در فــروش 
ــث  ــه در بح ــی ک ــای هنگفت ــود هزينه ه ــا وج ــه ب ــی ک ــت. اتفاق ــول اس محص
ــی  ــی مطلوب ــوازی می شــود خروج ــدد و م ــای متع ــگ در نهاده ــوزش و فرهن آم
ــای  ــم. و بیلان ه ــت خورده اي ــیر شکس ــن مس ــه در اي ــم ک ــد بپذيري ــدارد و باي ن
ــورد.  ــئولین می خ ــای مس ــه در کارتابل ه ــه درد ارائ ــا ب ــم تنه ــه می دهی کاری ک
ــا و زنــگ خطــری کــه برايمــان روشــن کــرد بهتريــن زمــان بــرای  شــايد کرون
بیــدار شــدن و تغییــر مســیر معلولــی باشــد کــه ايــن ســال ها در نظــام آموزشــی_
فرهنگــی طــی کرده ايــم. شــايد ايــن شــرايط مــارا مجــاب کنــد کــه يکبــار و تنهــا 
يکبــار بــدون نــگاه قهــری بــه ايــن بســتر کــه بیشــترين مخاطبــش نســل محصل 
ــی  ــازار عرضــه و تقاضــا محصول ــازه ای بیندازيــم و بپذيريــم در ب ــگاه ت ماســت ن
ــان  ــايد آن زم ــد و ش ــف می ده ــرايط روز وق ــا ش ــودش را ب ــه خ ــت ک برنده اس
ــا  ــم. مخاطــب جــوان م ــی کنی ــان را بازياب ــف و ارزش هــای خودم ــم تعاري بتوانی
توانايــی تمیــز دادن و انتخــاب درســت را در بیــن تمــام موضوعاتــی کــه در طــول 
روز در گوشــی چنــد اينچیــش بــه خــوردش داده می شــود را دارد بــه شــرطی کــه 

ــه آن عرضــه می شــود باشــیم.  ــی کــه ب مــا در بیــن محصولات
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